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N° 1 DU GOUVERNEMENT
(aux tableaux annexés à la loi)

Dans Ie tableau 2, après la page 918, insérer Ie 
tableau en annexe.

JUSTIFICATION

Cet amendement vise à réparer un oubli en insérant Ie 
budget du service administratif à comptabilité autonome 
Fondation Elena et Isabella Godtschalck”.

La colonne 6 (Base 2018 x 3/12) n’est pas complétée car 
les données budgétaires 2018 ne sont pas disponibles.

Le ministre du Budget,

David CLARINVAL

Nr. 1 VAN DE REGERING
(op de tabellen gevoegd bij de wet)

In tabel 2, na blz. 918, de bijgevoegde tabel in-
voegen.

VERANTWOORDING

Dit amendement heeft als doel de tabel van de adminis-
tratieve dienst met boekhoudkundige autonomie “Stichting 
Elena en Isabella Godtschalck” in te voegen, die aanvankelijk 
vergeten werd.

De kolom 6  (Basis 2018 x 3/12den) werd niet ingevuld 
omdat de budgettaire gegevens 2018 niet beschikbaar zijn.

De minister van Begroting,

David CLARINVAL
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N° 2 DE MM. VERMEERSCH ET RAVYTS

Dans la section 01, allocation de base 01 30.1 Liste 
civile, p. 645, apporter les modifications suivantes:

1° dans la colonne 7, remplacer le nombre “+ 108” 
par le nombre “– 3 113”;

2° dans la colonne 8, remplacer le nombre “3 113” 
par le chiffre “0”.

JUSTIFICATION

Il a été inscrit dans la loi que les crédits relatifs à la liste 
civile, aux dotations et aux activités de la famille royale sont 
liquidés par trimestre et par anticipation. Cela revient à accor-
der un traitement de faveur inacceptable à la famille royale 
par rapport aux autres dépenses budgétaires. Le présent 
amendement tend à supprimer toute dérogation à la règle 
des douzièmes pour la famille royale. Cette règle s’applique 
dès lors à tous, y compris à la famille royale. Cela signifie 
que seul un tiers du montant qui lui est destiné et qui prévu 
dans le budget 2018 sera libéré par trimestre. Le projet de loi 
de finances ayant déjà libéré deux trimestres, aucun moyen 
additionnel ne devra être libéré pour le trimestre prochain. En 
effet, tous les moyens prévus ont déjà été versés.

Par ailleurs, eu égard à la situation budgétaire de notre 
pays, une indexation de la liste civile, des dotations et des 
activités de la famille royale ne peut se justifier.”

Nr. 2 VAN DE HEREN VERMEERSCH EN RAVYTS

In sectie 01, basisallocatie 01 30.1 Civiele lijst, 
blz. 645, de volgende wijzigingen aanbrengen:

1° in kolom 7, het getal “+108” vervangen door – 
“3 113”;

2° in kolom 8  het getal “3 113”  vervangen door 
het getal “0”.

VERANTWOORDING

Wettelijk werd bepaald dat de civiele lijst, dotaties en acti-
viteiten van de koninklijke familie worden betaald per trimester 
en vóór de vervaltermijn. Dit geeft aanleiding tot een onaan-
vaardbare voorkeursbehandeling van de koninklijke familie ten 
opzichte van de andere uitgaven in de begroting. Dit amende-
ment wil geen afwijking op de regel van de twaalfden voor de 
koninklijke familie. De twaalfden gelden dus voor iedereen, 
ook voor de koninklijke familie: per kwartaal wordt slechts 
een vierde van het bedrag uit de begroting 2018 vrijgemaakt. 
Gezien in het ontwerp van financiewet reeds twee kwartalen 
werden vrijgemaakt, dienen er voor het aankomende kwartaal 
geen extra middelen te worden vrijgemaakt. Deze werden 
immers reeds uitbetaald.

Gezien de budgettaire situatie van het land valt ook een 
indexering van de civiele lijst, dotaties en activiteiten van de 
koninklijke familie niet te verantwoorden.”

Wouter VERMEERSCH (VB)
Kurt RAVYTS (VB)
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N° 3 DE MM. VERMEERSCH ET RAVYTS

Dans la section 01, allocation de base 01.30.21 – 
Dotation à S.M. le Roi Albert II, p. 645, apporter les 
modifications suivantes:

1° dans la colonne 7, remplacer le chiffre “+ 1” par 
le nombre “-46”;

2° dans la colonne 8, remplacer le nombre “46” 
par le chiffre “0”.

Dans l’allocation de base 01.30.22, apporter les 
modifications suivantes:

1° dans la colonne 7, remplacer le chiffre “+6” par 
le nombre “-197”;

2° dans la colonne 8, remplacer le nombre “197” 
par le chiffre “0”.

JUSTIFICATION

Il a été inscrit dans la loi que les crédits relatifs à la liste 
civile, aux dotations et aux activités de la famille royale sont 
liquidés par trimestre et par anticipation. Cela revient à accor-
der un traitement de faveur inacceptable à la famille royale 
par rapport aux autres dépenses budgétaires. Le présent 
amendement tend à supprimer toute dérogation à la règle 
des douzièmes pour la famille royale. Cette règle s’applique 
dès lors à tous, y compris à la famille royale. Cela signifie 
que seul un tiers du montant qui lui est destiné et qui prévu 
dans le budget 2018 sera libéré par trimestre. Le projet de loi 
de finances ayant déjà libéré deux trimestres, aucun moyen 
additionnel ne devra être libéré pour le trimestre prochain. En 
effet, tous les moyens prévus ont déjà été versés.

L’actualité récente nous oblige également à souligner que 
notre ancien chef de l’État n’a pas seulement porté irrémédia-
blement atteinte à sa réputation personnelle, mais également 
à la réputation de notre pays sur la scène internationale.

Nr. 3 VAN DE HEREN VERMEERSCH EN RAVYTS

In sectie 01, basisallocatie 01.30.21 – Dotatie aan 
Z.M. Koning Albert II, blz. 645, de volgende wijzigin-
gen aanbrengen:

1° in kolom 7, het getal “+1” vervangen door “-46”;

2° in kolom 8, het getal “46” vervangen door het 
getal “0”;

In basisallocatie 01.30.22, de volgende wijzigin-
gen aanbrengen:

1° in kolom 7, het getal “+6” vervangen door “-197”;

2° in kolom 8, het getal “197” vervangen door het 
getal “0”.

VERANTWOORDING

Wettelijk werd bepaald dat de civiele lijst, dotaties en 
activiteiten van de koninklijke familie worden betaald per tri-
mester en vóór de vervaltermijn. Dit geeft aanleiding tot een 
onaanvaardbare voorkeursbehandeling van de koninklijke 
familie ten opzichte van de andere uitgaven in de begroting. 
Het voorliggende amendement wil geen afwijking op de regel 
van de twaalfden voor de koninklijke familie. De twaalfden 
gelden dus voor iedereen, ook voor de koninklijke familie: per 
kwartaal wordt slechts een vierde van het bedrag uit de begro-
ting 2018 vrijgemaakt. Gezien in het ontwerp van financiewet 
reeds twee kwartalen werden vrijgemaakt, dienen er voor het 
aankomende kwartaal geen extra middelen vrijgemaakt te 
worden. Deze werden immers reeds uitbetaald.

De recente actualiteit noopt ons er ook op te wijzen dat het 
voormalige staatshoofd niet enkel zijn eigen reputatie onher-
stelbare schade heeft toegebracht, maar ook de internationale 
reputatie van het land.

Wouter VERMEERSCH (VB)
Kurt RAVYTS (VB)
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N° 4 DE MM. VERMEERSCH ET RAVYTS

Dans la section 01, programme 01 30.4 Dotation 
à S.A.R. la Princesse Astrid, p. 645, apporter les 
modifications suivantes:

1° dans la colonne 7, remplacer le chiffre “+3” par 
le chiffre “-85”;

2° dans la colonne 8, remplacer le chiffre “85” par 
le chiffre “0”.

JUSTIFICATION

Voir l’amendement n° 3.

Nr. 4 VAN DE HEREN VERMEERSCH EN RAVYTS

In sectie 01, programma 01 30.4 Dotatie aan H.K.H 
Prinses Astrid, blz. 645, de volgende wijzigingen 
aanbrengen:

1° in kolom 7, het getal “+3” vervangen door “-85”;

2° in kolom 8, het getal “85” vervangen door het 
getal “0”.

VERANTWOORDING

Zie amendement nr. 3.

Wouter VERMEERSCH (VB)
Kurt RAVYTS (VB)
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N° 5 DE MM. VERMEERSCH ET RAVYTS

Dans la section 01, programme 01 30.5 Dotation 
à S.A.R. Le Prince Laurent, p.  645, apporter les 
modifications suivantes:

1° dans la colonne 7, remplacer le chiffre “+2” par 
le chiffre “-81”;

2° dans la colonne 8, remplacer le chiffre “81” par 
le chiffre “0”.

JUSTIFICATION

Voir l’amendement n° 3.

Nr. 5 VAN DE HEREN VERMEERSCH EN RAVYTS

In sectie 01, programma 01 30.5 Dotatie aan H.K.H 
Prins Laurent, blz. 646, de volgende wijzigingen 
aanbrengen:

1° in kolom 7, het getal “+2” vervangen door “-81”;

2° in kolom 8, het getal “81” vervangen door het 
getal “0”.

VERANTWOORDING

Zie amendement nr. 3.

Wouter VERMEERSCH (VB)
Kurt RAVYTS (VB)
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N° 6 DE MM. VERMEERSCH ET RAVYTS

Dans la sect ion 12 , al locat ion de base 
59.20.11.00.03 – Culte islamique, p. 695, apporter 
les modifications suivantes:

1° dans la colonne 7, remplacer le chiffre “+529” 
par le chiffre “-1 104”;

2° dans la colonne 8, remplacer le chiffre “1 633” 
par le chiffre “0”;

Dans la sect ion 12 , al locat ion de base 
59.21.33.00.02, apporter les modifications suivantes:

1° dans la colonne 7, remplacer le chiffre “-61” par 
le chiffre “-127”;

2° dans la colonne 8, remplacer le chiffre “66” par 
le chiffre “0”.

JUSTIFICATION

Dans notre pays, l’islam domine la vie privée et la morale de 
milliers de musulmans. Cette situation est problématique, car 
l’islam est en contradiction flagrante avec les acquis occiden-
taux comme l’égalité entre hommes et femmes, la séparation 
de l’Église et de l’État, etc. Il faut tarir la source d’alimentation 
de l’islamisation, qui est le financement public. Cela peut 
parfaitement se faire sans toucher à la liberté de culte.

Nr. 6 VAN DE HEREN VERMEERSCH EN RAVYTS

In sectie 12, basisallocatie 59.20.11.00.03  – 
Islamitische eredienst, blz. 695, de volgende wijzi-
gingen aanbrengen:

1° in kolom 7, het getal “+529”  vervangen door 
“-1 104”;

2° in kolom 8, het getal “1 633” vervangen door 
het getal “0”;

In sectie 12, basisallocatie 59.21.33.00.02, de 
volgende wijzigingen aanbrengen:

1° in kolom 7, het getal “-61”  vervangen door 
“-127”;

2° in kolom 8 het getal “66” vervangen door het 
getal “0”.

VERANTWOORDING

In dit land domineert de islam het persoonlijke leven en 
de moraal van vele duizenden moslims. Dat is problematisch 
aangezien de islam haaks staat op de westerse verworven-
heden zoals daar zijn de gelijkheid tussen man en vrouw, de 
scheiding tussen kerk en staat, etc. De voedingsbron van 
de islamisering, met name de publieke financiering dient te 
worden aangepakt. Dit kan perfect zonder te raken aan de 
vrijheid van godsdienst.

Wouter VERMEERSCH (VB)
Kurt RAVYTS (VB)
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N° 7 DE MM. VERMEERSCH ET RAVYTS

Dans la  sect ion 7,  a l locat ion de base 
41.10.41.40.02 – Dotation au Centre interfédéral pour 
l’égalité des chances et la lutte contre le racisme 
et les discriminations – Unia, p. 676, apporter les 
modifications suivantes:

1° dans la colonne 7, remplacer le chiffre “+34” 
par le chiffre “-761”;

2° dans la colonne 8, remplacer le chiffre “795” 
par le chiffre “0”.

JUSTIFICATION

UNIA obtient chaque année un montant considérable 
d’argent public pour imposer un agenda politique clair. Il 
s’agit d’un outil d’inquisition destiné à bâillonner toute per-
sonne critiquant la société multiculturelle. Dans l’attente de la 
dissolution définitive d’UNIA, il convient de mettre un terme 
à son subventionnement, qui se chiffre en millions d’euros.

Nr. 7 VAN DE HEREN VERMEERSCH EN RAVYTS

In sectie 7, basisallocatie 41.10.41.40.02 – Dotatie 
aan het Interfederaal Centrum voor gelijke kansen 
en bestrijding van discriminatie en racisme – Unia, 
blz. 676, de volgende wijzigingen aanbrengen:

1° in kolom 7, het getal “+34”  vervangen door 
“-761”;

2° in kolom 8, het getal “795” vervangen door het 
getal “0”.

VERANTWOORDING

UNIA ontvangt jaarlijks heel wat belastinggeld om een 
duidelijke politieke agenda door te drukken. Het is een 
inquisitie-instrument om iedereen die zich kritisch uitlaat over 
de multiculturele samenleving het zwijgen op te leggen. In 
afwachting van de definitieve ontbinding van UNIA dient de 
miljoenensubsidiëring te worden stopgezet.

Wouter VERMEERSCH (VB)
Kurt RAVYTS (VB)
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N° 8 DE MM. VERMEERSCH ET RAVYTS

Dans la sect ion 13, al locat ion de base 
40 42 41.40.44 – Dotation à l’Agence fédérale pour 
l’accueil des demandeurs d’asile –, p. 705, apporter 
les modifications suivantes:

1° dans la colonne 7, remplacer le chiffre “+41 527” 
par le chiffre “0”;

2° dans la colonne 8, remplacer le chiffre “106 950” 
par le chiffre “65 423”.

JUSTIFICATION

Nous estimons qu’il convient de mener une politique d’asile 
et de migration plus stricte fondée sur des contrôles frontaliers 
poussés et sur une stratégie visant à décourager l’immigra-
tion (illégale) vers notre pays. Il n’est donc ni nécessaire ni 
opportun d’augmenter, pour la énième fois, les moyens de 
l’Agence fédérale pour l’accueil des demandeurs d’asile.

Nr. 8 VAN DE HEREN VERMEERSCH EN RAVYTS

In sectie 13, basisallocatie 40.42.41.40.44  – 
Dotatie aan het Federaal Agentschap voor de 
opvang van Asielzoekers – , blz. 705, de volgende 
wijzigingen aanbrengen:

1° in kolom 7, het getal “+41 527” vervangen door 
“0”;

2° in kolom 8, het getal “106 950” vervangen door 
het getal “65 423”.

VERANTWOORDING

Wij pleiten voor een strenger asiel- en migratiebeleid, 
gestoeld op doorgedreven grenscontroles en op een politiek 
om (illegale) immigratie naar dit land te ontmoedigen. In dat 
licht is een zoveelste middelenverhoging voor het Federaal 
Agentschap voor de Opvang van Asielzoekers niet nodig 
noch opportuun.

Wouter VERMEERSCH (VB)
Kurt RAVYTS (VB)
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N° 9 DE MM. VERMEERSCH ET RAVYTS

Dans la sect ion 13, al locat ion de base 
40 41 43.22.02 – Subvention visant à favoriser le 
bilinguisme dans les institutions bruxelloises – 
administrations publiques locales: communes, 
p. 705, apporter les modifications suivantes:

1° dans la colonne 7, remplacer le chiffre “264” 
par le chiffre “-3 584”;

2° dans la colonne 8, remplacer le chiffre “3 584” 
par le chiffre “0”.

JUSTIFICATION

Les administrations locales bruxelloises paient des primes 
linguistiques à leurs fonctionnaires, mais ces primes font 
l ’objet d’une fraude à grande échelle, fraude notamment 
motivée par la volonté de soutirer le plus d’argent possible 
à l’État fédéral.

Le ministre de l’Intérieur précédent avait donné de nom-
breux exemples pour illustrer cette réalité:

“a) des centaines de demandes concernent le personnel de 
60 ans et plus. Cependant, l ’âge de la pension dans l’année 
2015 (dont il est question dans l’arrêté royal de 2017) est fixé 
à 60 ans et le statut administratif dispose “qu’en cas d’inter-
ruption de l’exercice de la fonction, la prime est uniquement 
due si l ’interruption ne dure pas plus longtemps que 30 jours 
ouvrables.” Même si ces personnes sont encore considérées 
comme fonctionnaires jusqu’à l’âge de 65 ans, elles n’ont pas 
droit à une prime linguistique;

b) des centaines de fonctionnaires reçoivent plus qu’une 
prime linguistique alors que l’arrêt du gouvernement bruxellois 
du 26 septembre 2009 précise que les différentes primes ne 
peuvent pas être cumulées;

c) plus de 1 000 fonctionnaires reçoivent une prime supé-
rieure au montant maximum fixé pour leur attestation SELOR;

d) pour des centaines de fonctionnaires, une demande a 
été introduite sans qu’un nom ait été mentionné;

e) pour plus de 1 000 fonctionnaires, le remboursement 
a été demandé pour une attestation qui n’existe pas ou ne 
donne pas droit à un remboursement;

Nr. 9 VAN DE HEREN VERMEERSCH EN RAVYTS

In sectie 13, basisallocatie 40.41.43.22.02  – 
Toelage ter bevordering van de tweetaligheid in de 
Brusselse instellingen – lokale overheden: gemeen-
ten, blz. 705, de volgende wijzigingen aanbrengen:

1° in kolom 7, het getal “264”  vervangen door 
“-3 584”;

2° in kolom 8, het getal “3 584” vervangen door 
het getal “0”.

VERANTWOORDING

De Brusselse plaatselijke besturen verstrekken taalpremies 
aan de ambtenaren, maar daarbij wordt op grootschalige 
wijze gefraudeerd, onder meer om zoveel mogelijk geld van 
de federale overheid te kunnen aftroggelen.

De voormalige minister van Binnenlandse Zaken gaf hier-
van talrijke voorbeelden:

“a) honderden aanvragen gaan over personeel van 60 jaar 
en ouder. Nochtans lag de pensioengerechtigde leeftijd in 
het jaar 2015 (waarover het koninklijk besluit van 2017 gaat) 
op 60 jaar en stelt het administratief statuut dat “in geval van 
onderbreking van ambtsuitoefening de toelage slechts ver-
schuldigd is als de onderbreking niet langer duurt dan dertig 
werkdagen.” Ook al worden deze personen tot op de leeftijd 
van 65 jaar nog als ambtenaar beschouwd, ze hebben geen 
recht op een taalpremie;

b) honderden ambtenaren kregen meer dan één taal-
premie, terwijl het besluit van de Brusselse regering van 
26 september 2009 zegt dat de verschillende toelagen niet 
kunnen worden opgestapeld;

c) meer dan duizend ambtenaren krijgen een hogere 
taalpremie dan het maximumbedrag voor hun Selor-attest;

d) voor honderden ambtenaren is een aanvraag ingediend 
zonder dat er een naam is vermeld;

e) voor meer dan duizend ambtenaren is de terugbetaling 
gevraagd voor een attest dat niet bestaat of geen recht geeft 
op terugbetaling;
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f) une dizaine de numéros de registre national sont asso-
ciés à deux noms différents;

g) des dizaines de fonctionnaires travaillent dans plusieurs 
CPAS ou communes et ont dans chacune de ces communes 
une autre attestation SELOR.” (réponse du ministre à la ques-
tion écrite n° 3493 de Mme Gabriëls).

C’est donc à juste titre que le ministre a demandé au 
ministre-président de la Région de Bruxelles-Capitale de 
faire toute la clarté sur cette question et de communiquer des 
données correctes avant d’octroyer la subvention fédérale, 
afin que cette subvention ne soit accordée qu’aux fonction-
naires qui y ont droit en vertu d’une attestation démontrant 
leur connaissance de la seconde langue. Toutefois, la Région 
de Bruxelles-Capitale a refusé de répondre favorablement à 
cette demande du ministre.

L’actuel ministre de l’Intérieur du gouvernement en affaires 
courantes a tout de même décidé d’octroyer la subvention 
fédérale sans avoir préalablement fait toute la lumière sur 
cette question. C’est inadmissible. Il est dès lors opportun 
de suspendre le versement de cette prime fédérale tant que 
les instances bruxelloises n’auront pas apporté les éclaircis-
sements nécessaires. Tel est précisément l’objet du présent 
amendement.

f) een tiental rijksregisternummers is gelinkt aan twee 
verschillende namen;

 g) tientallen ambtenaren werken in meerdere OCMW’s of 
gemeenten en hebben in elk van die gemeenten een ander 
Selor-attest.” (antwoord van de minister op schriftelijke vraag 
3493 van collega Gabriëls).

De minister vroeg aan de minister-voorzitter van het 
Brussels Hoofdstedelijk Gewest dan ook terecht om daar-
over duidelijkheid te scheppen en correcte gegevens te 
verstrekken alvorens de federale subsidie daarvoor toe te 
kennen, zodat alleen een federale subsidie wordt toegekend 
voor ambtenaren die daar krachtens een attest over hun 
kennis van de tweede taal recht op hebben. Het Brusselse 
Hoofdstedelijke Gewest weigerde echter daaraan zijn mede-
werking te verlenen.

De huidige minister van Binnenlandse Zaken van deze 
regering in lopende zaken, besliste de federale subsidie toch 
toe te kennen, zonder dat deze problematiek werd uitgeklaard. 
Dit is onaanvaardbaar. Het is daarom gepast elke uitbetaling 
van deze federale toelage op te schorten zolang de Brusselse 
instanties hierover geen duidelijkheid hebben geschapen. Dat 
is dan ook het opzet van dit amendement.

Wouter VERMEERSCH (VB)
Kurt RAVYTS (VB)
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N° 10 DE MM. VERMEERSCH ET RAVYTS

Dans la sect ion 52 , allocat ion de base 
40.10.35.10.10  –  Participation de la Belgique à la 
quatrième ressource (la ressource PNB) de l’Union 
européenne  –, p. 917, apporter les modifications 
suivantes:

1° dans la colonne 7, remplacer le chiffre “153 813” 
par le chiffre “-79 300”;

2° dans la colonne 8, remplacer le chiffre “946 818” 
par le chiffre “713 500”.

JUSTIFICATION

Avant de quitter l’Union européenne et déjà depuis 1985, 
le Royaume-Uni avait négocié une correction de ses contri-
butions à l’UE. La Belgique doit aussi payer une correction 
supplémentaire en faveur du Danemark, de l’Irlande et du 
Royaume-Uni. Ces pays ont également négocié un rabais.

Le gouvernement belge n’a même jamais entrepris la 
moindre négociation afin d’obtenir un rabais sur sa contri-
bution au budget. Au vu des constatations actuelles selon 
lesquelles les Flamands sont les plus grands contributeurs 
nets à l’UE, ces transferts supplémentaires de la Flandre 
doivent être utilisés pour entamer avec vigueur, au sein de 
l’UE, le débat du financement de l’Union et pour obtenir une 
répartition plus juste au moyen d’un rabais pour la Belgique 
en général, mais donc pour la Flandre en particulier.

Il faut imposer un rabais d’au moins 10 % sur la partici-
pation de la Belgique à la quatrième ressource (la ressource 
PNB) de l ’Union européenne, à savoir 10  % du montant 
trimestriel de 793 millions d’euros, soit 79,3 millions d’euros.

La ressource PNB a été revue à la hausse de 154 millions 
d’euros par rapport à l’année 2018 “afin de couvrir les besoins 
liés au budget 2020 de l’Union européenne”. Une hausse 
aussi importante est injustifiable quand on sait que la Flandre 
est déjà le plus grand contributeur net de l’UE. Aussi faut-il 
également supprimer cette hausse dans son intégralité. Ce 
n’est pas sans vision que nous plaidons en faveur d’une Union 
européenne nouvelle et réduite, au sein de laquelle non pas 
l’unification politique mais bien la coopération économique 
volontaire et le libre-échange occuperaient de nouveau le 
premier plan.

Nr. 10 VAN DE HEREN VERMEERSCH EN RAVYTS

In sectie 52, basisallocatie 40.10.35.10.10  – 
Bijdragen van België in de vierde middelenbron (de 
BNP-bijdrage) van de Europese Unie – , blz. 917, de 
volgende wijzigingen aanbrengen:

1° in kolom 7, het getal “153 813” vervangen door 
“-79 300”;

2° in kolom 8, het getal “946 818” vervangen door 
“713 500”.

VERANTWOORDING

Het Verenigd Koninkrijk heeft voor het de Europese Unie 
verliet en al sinds 1985 een correctie onderhandeld op zijn bij-
dragen aan de EU. België moet ook nog een bijkomende cor-
rectie betalen ten gunste van Denemarken, Ierland en het VK. 
Ook deze landen hebben een politieke korting onderhandeld.

De Belgische regering heeft nooit zelfs nog maar de 
geringste poging ondernomen om – zoals andere lidstaten 
– kortingen te bekomen op de bijdrage. In het kader van de 
huidige vaststellingen dat Vlamingen de grootste nettobetalers 
aan de EU zijn, moeten deze extra transfers vanuit Vlaanderen 
worden aangewend om met daadkracht binnen de Europese 
Unie het dossier van de financiering van de Unie op tafel te 
gooien en een rechtvaardiger verdeling te bekomen door 
middel van een korting voor België in het algemeen, maar 
dus voor Vlaanderen in het bijzonder.

Er moet een korting worden afgedwongen van minstens 
10 % op de bijdrage van België in de vierde middelenbron (de 
BNP-bijdrage) van de Europese Unie. 10 procent dus van het 
kwartaalbedrag van 793 miljoen euro of dus 79,3 miljoen euro.

De BNP-bijdrage werd bovendien verhoogd met 154 mil-
joen euro in vergelijking met 2018 “om de behoeften ver-
bonden aan de begroting 2020 van de Europese Unie te 
dekken”. Een dergelijke aanzienlijke verhoging valt uiteraard 
niet te verantwoorden gezien Vlamingen al de grootste netto-
betalers van de Europese Unie zijn. Ook deze verhoging dient 
integraal te worden geschrapt. Het is niet zonder visie dat 
wij pleiten voor een nieuwe en afgeslankte Europese Unie, 
waarin niet politieke eenmaking maar wel opnieuw vrijwillige 
economische samenwerking en vrijhandel centraal staan.(1)



171052/002DOC 55 

C H A M B R E   2e   S E S S I O N  D E  L A  55 e   L É G I S L AT U R E 2019 2020 K A M E R • 2e   Z I T T I N G  VA N  D E  55 e   Z I T T I N G S P E R I O D E

Il ressort de l’étude Het kostenplaatje van de Europese Unie 
(https://www.vlaamsbelang.org/wp-content/uploads/2017/06/
Brochure-KostprijsEU.pdf) que sur le total des contributions 
de la Belgique à l’UE, soit 5 471 millions d’euros, la Flandre 
paie au moins 3 538 millions d’euros, soit 64,7 %, tandis que la 
Wallonie paie tout au plus 1 932 millions d’euros, soit 35,3 %.

Uit de studie “Het kostenplaatje van de Europese Unie” 
(https://www.vlaamsbelang.org/wp-content/uploads/2017/06/
Brochure-KostprijsEU.pdf) blijkt dat van de totale betalingen 
door België van 5 471 miljoen euro aan de EU, Vlaanderen 
MINSTENS goed is voor 3 538 miljoen euro of 64,7 %. En 
Wallonië goed is voor hoogstens 1 932 miljoen euro of 35,3 %.

Wouter VERMEERSCH (VB)
Kurt RAVYTS (VB)
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N° 11 DE MM. VERMEERSCH ET RAVYTS

Art. 9 (p. 9)

Dans le paragraphe 2, apporter les modifications 
suivantes:

1° remplacer les mots “, Ciergnon” par les mots 
“et Ciergnon”;

2° supprimer les mots “et Romarin”.

JUSTIFICATION

Le projet de loi à l’examen prévoit que l’autorité fédérale 
autorise la Régie des Bâtiments à prendre en charge l’entre-
tien des installations de sécurisation des domaines royaux 
de Laeken (Belvédère), Ciergnon et Romarin. “Le Romarin” 
est la spacieuse villa du Roi Albert II à la Côte d’Azur, que 
ce dernier a achetée dans les années nonante. Il s’agit dès 
lors d’une propriété privée: les bâtiments ne sont pas gérés 
par la Régie des Bâtiments et ne font pas non plus partie 
de la Donation royale. C’est une habitation privée qui relève 
du droit privé. Les contribuables ne doivent pas prendre en 
charge la sécurisation d’habitations privées.

Nr. 11 VAN DE HEREN VERMEERSCH EN RAVYTS

Art. 9 (blz. 9)

In paragraaf 2 , de volgende wijzigingen 
aanbrengen:

1° voor het woord “Ciergnon” het woord “en” in-
voegen;

2° de woorden “en Romarins” weglaten.

VERANTWOORDING

Volgens dit wetsontwerp machtigt de federale overheid de 
Regie der Gebouwen om het onderhoud van de beveiligingsin-
stallaties van de koninklijke domeinen van Laken (Belvédère), 
Ciergnon en Romarins ten laste te nemen. “Romarins” werd 
in de jaren negentig aangekocht door koning Albert. Het gaat 
om de riante villa van de voormalige koning aan de Côte 
d’Azur. De villa is dus een privéeigendom: de gebouwen 
worden niet beheerd door de Regie der Gebouwen en maken 
ook geen deel uit van de Koninklijke Schenking. Het is een 
private woning die onder de privaatrechtelijke wetgeving valt. 
Belastingbetalers moeten niet instaan voor de beveiliging van 
privéwoningen.

Wouter VERMEERSCH (VB)
Kurt RAVYTS (VB)
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N° 12 DE M. BERTELS ET MME KITIR

Dans la sect ion 24, al locat ion de base 
58  42  42.80.03  – Subvention générale – Sécurité 
sociale travailleur, p.828, colonnes 7 et 8, remplacer 
le chiffre “+535 457” par le chiffre “+585 457”.

JUSTIFICATION

Nous souhaitons que des moyens supplémentaires soient 
libérés en faveur du remboursement de la psychothérapie, 
une promesse de longue date. Le budget actuel destiné au 
remboursement de la fonction psychologique de première 
ligne ne permet qu’un nombre limité de séances par année 
et d’affections entrant en ligne de compte pour un rembour-
sement. Plusieurs instances, dont ZorgnetIcuro, ont calculé 
qu’il fallait un montant supplémentaire d’au moins 200 millions 
d’euros pour assurer un véritable remboursement.

Le présent amendement attribue 50 millions d’euros sup-
plémentaires (200 millions sur base annuelle) à la gestion 
globale de la sécurité sociale, qui doit les reverser intégrale-
ment à l’INAMI. L’INAMI doit ajouter ces moyens aux moyens 
déjà destinés au financement de la fonction psychologique de 
première ligne, de manière à assurer un véritable rembour-
sement de la psychothérapie.

Nr. 12 VAN DE HEER BERTELS EN MEVROUW KITIR

In sectie 24, basisallocatie 58 42 42.80.03 – Glo-
bale rijkstoelage – sociale zekerheid voor  werkne-
mers, blz. 828, kolommen 7 en 8, het getal “+535 457” 
vervangen door “+585 457”.

VERANTWOORDING

Wij wensen dat er meer middelen worden vrijgemaakt voor 
de reeds lang beloofde terugbetaling van psychotherapie. Met 
het huidige budget voor de terugbetaling van de eerstelijns-
psychologische functie is het aantal sessies per jaar en het 
type aandoeningen waarvoor de patiënt terugbetaling kan 
krijgen beperkt. Meerdere instanties, waaronder ZorgnetIcuro, 
becijferen dat voor een echte terugbetaling minstens 200 mil-
joen extra nodig is.

Dit amendement wijst 50 miljoen euro extra (200 miljoen 
op jaarbasis) toe aan het globaal beheer van de sociale ze-
kerheid die het dan volledig moet doorstorten naar het RIZIV. 
Het RIZIV moet deze middelen toevoegen aan de bestaande 
middelen ter financiering van de eerstelijnspsychologische 
functie zodat deze kan worden uitgebreid tot een échte te-
rugbetaling van psychotherapie.

Jan BERTELS (sp.a)
Meryame KITIR (sp.a)
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N° 13 DE M. BERTELS ET MME KITIR

Dans la  sect ion 6 ,  a l locat ion de base 
90 10 01.00.10 – Crédit provisionnel destiné à cou-
vrir des dépenses concernant le renforcement des 
mesures prises ainsi que des initiatives nouvelles 
en matière de lutte contre le terrorisme et le radica-
lisme, p. 674, apporter les modifications suivantes:

1° dans la colonne 7, remplacer le chiffre “-79 276” 
par le chiffre “-54 276”;

2° dans la colonne 8, remplacer le chiffre “2 440” 
par le chiffre “27 440”.

JUSTIFICATION

Il faut renforcer le cadre du personnel de la police fédérale. 
C’est pourquoi le présent amendement tend à augmenter de 
25 millions d’euros le montant du crédit provisionnel destiné 
à couvrir les dépenses liées au renforcement des mesures 
prises et aux nouvelles initiatives en matière de lutte contre 
le terrorisme et le radicalisme. Sur une base annuelle, cela 
représentera un investissement supplémentaire de 100 mil-
lions d’euros dans la capacité opérationnelle des services 
de police.

Le rapport portant sur le volet “architecture de la sécurité” 
de la commission d’enquête relative à la lutte contre le terro-
risme (15 juin 2017) indiquait ce qui suit:

“Afin d’exécuter ses missions de manière optimale, la police 
fédérale dispose, en vertu de l’arrêté royal du 27 octobre 2015, 
de 13 500 membres du personnel. La commission d’enquête 
constate toutefois que cet effectif théorique ne correspond 
pas avec la réalité. À la suite des mesures d’économie intro-
duites en 2007, la police fédérale ne dispose en pratique que 
d’environ 11 000 collaborateurs.

La commissaire générale, Mme De Bolle, a relevé à juste 
titre qu’avec une pénurie de 14 % – voire de 15,1 % pour le 
cadre opérationnel– la police fédérale n’est pas en mesure 
d’exécuter l’ensemble de ses missions de manière optimale”. 
C’est pourquoi l’une des recommandations de la commission 
d’enquête était de renforcer d’urgence les effectifs de la police 
fédérale, en complétant au moins le cadre du personnel prévu, 
à savoir 13 500 membres du personnel. En réponse à une 
question parlementaire de Mme Kitir, le ministre De Crem avait 

Nr. 13 VAN DE HEER BERTELS EN MEVROUW KITIR

In sectie 6, basisallocatie 90  10  01.00.10  – 
Provisioneel krediet bestemd tot het dekken van de 
uitgaven betreffende de versterking van de genomen 
maatregelen alsook de nieuwe initiatieven inzake de 
strijd tegen het terrorisme en het radicalisme, blz. 
674, de volgende wijzigingen aanbrengen:

1° in kolom 7, wordt het getal “-79 276” vervangen 
door “-54 276”;

2° in kolom 8, het getal “2 440” vervangen door 
het getal “27 440”.

VERANTWOORDING

De personeelsformatie van de federale politie dient te 
worden versterkt. Daarom verhoogt dit amendement met 
25 miljoen euro het provisioneel krediet bestemd voor het 
dekken van de uitgaven voor de versterking van de genomen 
maatregelen alsook de nieuwe  initiatieven inzake de strijd 
tegen het terrorisme en het radicalisme. Op jaarbasis bete-
kent dit een bijkomende investering in de slagkracht van de 
politiediensten van 100 miljoen euro.

In het verslag van de onderzoekscommissie terroris-
mebestrijding over het onderdeel veiligheidsarchitectuur 
(15 juni 2017) stond het volgende:

“Met het oog op de optimale uitvoering van de opdrachten 
beschikt de federale politie volgens het koninklijk besluit van 
27  oktober  2015 over 13 500  personeelsleden. De onder-
zoekscommissie stelt echter vast dat dit theoretisch perso-
neelsbestand niet overeenstemt met de werkelijke situatie. Als 
gevolg van de sedert 2007 doorgevoerde besparingsmaatre-
gelen beschikt de federale politie in de praktijk immers slechts 
over circa 11 000 medewerkers.

Commissaris-generaal De Bolle wees er terecht op dat het 
personeelsdeficit van 14 % – voor het operationeel kader zelfs 
15,1 % – tot gevolg heeft dat de federale politie niet in staat 
is om al de opdrachten op een optimale wijze uit te voeren”. 
Daarom was een van de aanbevelingen van de onderzoeks-
commissie dan ook dat de federale politie dringend moest 
worden versterkt, minstens tot de geplande personeelsfor-
matie van 13 500  personeelsleden. Op een parlementaire 
vraag van mevr. Kitir antwoordde minister De Crem dat het 
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indiqué qu’en mai 2019, soit deux ans après la formulation 
de cette recommandation (!), le cadre du personnel de la 
police fédérale était en déficit de 16,3 % et que, ces dernières 
années, le nombre d’effectifs au sein de la police était resté 
stable en chiffres absolus.

Ce déficit se fait sentir dans de très nombreux services de 
police, mais il touche plus particulièrement certains services. 
Il est par exemple ressorti des auditions organisées en com-
mission de l’Intérieur que le manque de personnel au sein des 
centrales d’urgence de certaines provinces est même criant. 
M.  Tony Six, représentant d’ACOD/CGSP, avait témoigné: 
“Dans le Brabant flamand, le manque de personnel s’élève 
entre-temps à 50 % du cadre, contre 40 % à Bruxelles et 
36 % dans les provinces de Flandre orientale et occidentale.”

deficit van de federale politie in mei 2019, dus twee jaar na 
die aanbeveling (!) 16,3 % van het referentiekader bedroeg 
en het personeelsaantal bij de politie in absolute cijfers de 
jongste jaren zo goed als stabiel was gebleven.

Dit deficit laat zich voelen bij heel veel politiediensten, maar 
bij de ene al sterker dan bij de ander. Zo bleek uit hoorzittingen 
in de commissie Binnenlandse Zaken dat de personeelstekor-
ten bij de noodcentrales in sommige provincies zelfs heel hoog 
oplopen. ACOD-man Tony Six getuigde: “In Vlaams-Brabant 
loopt het tekort inmiddels op tot 50 %, in Brussel tot 40 % en 
in Oost- en West-Vlaanderen tot 36 %.” 

Jan BERTELS (sp.a)
Meryame KITIR (sp.a)
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N° 14 DE MME MERCKX ET M. HEDEBOUW

Art. 30/1 (nouveau)

Sous la section 25, SPF Santé publique, Sécurité 
de la Chaîne alimentaire et Environnement, insérer 
un article 30/1, rédigé comme suit:

“Art. 30/1. Sous la section 25 (SPF Santé publique, 
Sécurité de la Chaîne alimentaire et Environnement), 
division organique 52  (DGGS-SOINS DE SANTE), 
programmes d’activités 23 (Public Health Emergency), 
il est inséré une allocation de base 12.11.14, intitulée 
“Plan d’action corona”, à laquelle un crédit limitatif de 
105 millions d’euros est alloué. 

Ces moyens seront utilisés dans le cadre de la lutte 
contre le coronavirus COVID-19:

1. en vue de prévenir la propagation du COVID-19 au 
travers de l ’élargissement des équipes chargées 
d’identifier les origines et les contacts. En application 
de l’article 5, 8°, de la loi spéciale du 6 janvier 2014 rela-
tive à la Sixième Réforme de l’État, la présente mesure 
est considérée comme une mesure prophylactique de 
crise relevant des compétences de l’autorité fédérale;

2. en vue de soutenir et de renforcer les hôpitaux;

3. en vue de financer la sécurité sociale compte 
tenu de l’augmentation des dépenses découlant des 
conséquences médicales, sociales et économiques du 
COVID-19, par exemple des dépenses afférentes aux 
assurances maladie et aux allocations de chômage 
temporaire;

4. en vue de prendre toute autre mesure jugée 
nécessaire pour prévenir la propagation du COVID-19, 
considérée comme prophylactique, et pour limiter les 
conséquences médicales et sociales de ce virus.

Par dérogation à l’article 52 de la loi du 22 mai 2003 
portant organisation du budget et de la comptabilité 
de l’État fédéral, le SPF Santé publique, Sécurité de 

Nr. 14  VAN MEVROUW MERCKX EN DE HEER 
HEDEBOUW

Art. 30/1 (nieuw)

Onder sectie 25, FOD Volksgezondheid, Veilig-
heid van de voedselketen en Leefmilieu, een artikel 
30/1 invoegen, luidende:

“Art. 30/1. Onder sectie 25 (FOD Volksgezondheid, 
Veiligheid van de voedselketen en Leefmilieu), organi-
satieafdeling 52 (DGGS-Gezondheidszorg), activiteiten-
programma 23 (Public Health Emergency) wordt een 
basisallocatie 12.11.14  toegevoegd, met als opschrift 
“Actieplan corona”, waaraan een limitatief krediet wordt 
toegekend van 105 miljoen euro. 

Deze middelen worden gebruikt in het kader van de 
uitbraak van het coronavirus COVID-19:

1. ter preventie van de verspreiding van COVID-19 door 
middel van een uitbreiding van de teams voor bron- en 
contactopsporing. In toepassing van art. 5, 8° van de 
bijzondere wet van 6  januari 2014 met betrekking tot 
de zesde Staatshervorming wordt deze maatregel 
beschouwd als een crisismaatregel inzake profylaxis, 
waarvoor de federale overheid bevoegd is;

2. ter ondersteuning en versterking van de 
ziekenhuizen;

3. ter financiering van de sociale zekerheid met be-
trekking tot toegenomen uitgaven die voortvloeien uit 
de medische, sociale en economische gevolgen van 
COVID-19, zoals deze voor de ziekteverzekeringen en 
de tijdelijke werkloosheidsuitkeringen;

4. alle andere maatregelen die nodig blijken om de 
verspreiding van COVID-19 te voorkomen, beschouwd 
als maatregelen inzake profylaxis, en om de medische 
en sociale gevolgen van het virus te beperken.

In afwijking van artikel 52 van de wet van 22 mei 2004 
houdende organisatie van de begroting en van de 
comptabiliteit van de Federale Staat kan dit krediet door 
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la Chaîne alimentaire et Environnement peut transfé-
rer une partie de ce crédit à d’autres sections si cela 
s’avère nécessaire pour atteindre les objectifs décrits 
ci-dessus.”.

JUSTIFICATION

Les mesures actuellement sur la table pour endiguer le 
COVID-19  sont insuffisantes pour protéger la population. 
C’est également ce qu’indiquent les experts internationaux 
de l’Organisation mondiale de la Santé. Nous devons agir 
maintenant, dégager les moyens nécessaires à cet effet et 
faire prévaloir la santé publique sur des considérations éco-
nomiques à court terme. Le présent amendement dégage une 
première tranche de moyens en vue d’un plan d’action misant 
sur la prévention, une extension de la capacité hospitalière et 
un financement supplémentaire de la sécurité sociale afin de 
protéger les travailleurs touchés directement ou indirectement 
par le coronavirus.

Il est parfaitement possible légalement de freiner le 
COVID-19 de manière rapide et efficace au niveau fédéral 
grâce à une politique globale applicable à l’ensemble du pays, 
au lieu du capharnaüm institutionnel actuel. La loi spéciale 
du 6  janvier  2014 relative à la Sixième Réforme de l’État 
prévoit explicitement que les mesures “prophylactiques” (lit-
téralement: prévention [des maladies]) sont une compétence 
fédérale (Art. 5 8 0). Selon cette disposition, il est tout-à-fait 
justifié, a fortiori en cette situation de crise potentielle, de 
prendre également au niveau fédéral les mesures préventives 
nécessaires pour l’ensemble du pays, y compris dans les 
matières qui, en l’absence d’épidémie, relèveraient normale-
ment des compétences des Régions ou des Communautés. 
En ratifiant la Charte sociale européenne révisée, l’autorité 
fédérale s’est en outre engagée à prévenir, dans la mesure 
du possible, les maladies épidémiques, endémiques et autres 
(article 11, 30). C’est donc l’autorité fédérale – et non les 
entités fédérées – qui peut être tenue pour responsable et 
peut être sanctionnée en cas de manquement.

Pour endiguer le virus autant que possible, il convient 
de mettre l’accent sur l’isolement et la mise en quarantaine 
des personnes infectées, mais aussi des personnes avec 
lesquelles elles ont eu des contacts étroits. Dans la ville de 
Wuhan, plus de 1 800 équipes épidémiologiques composées 
chacune d’au moins cinq personnes ont été mobilisées. 
L’Organisation mondiale de la Santé se félicite de cette ap-
proche rigoureuse et recommande aux autres pays de l’appli-
quer au maximum. Dans notre pays, les équipes concernées 
manquent toutefois cruellement d’effectifs. Nous proposons 

de FOD Volksgezondheid, Veiligheid van de voedsel-
keten en Leefmilieu gedeeltelijk worden overgedragen 
aan andere secties, indien dat nodig zou blijken voor de 
realisatie van de hierboven beschreven doelstellingen.”

VERANTWOORDING

De maatregelen die momenteel voorliggen om het 
COVID-19  virus in te dammen, zijn onvoldoende om de 
volksgezondheid te beschermen. Dat is ook wat internationale 
experts van de Wereldgezondheidsorganisatie stellen. We 
moeten nu optreden en daarvoor ook de nodige middelen 
vrijmaken en de volksgezondheid laten voorgaan op korte 
termijn economische overwegingen. Dit amendement maakt 
een eerste schijf van middelen vrij voor een actieplan dat inzet 
op preventie, een uitbreiding van de ziekenhuiscapaciteit en 
een bijkomende financiering van de sociale zekerheid om 
werknemers te beschermen die direct of indirect getroffen 
worden door het coronavirus.

Het is wettelijk perfect mogelijk om het inperken van 
COVID-19 snel en efficiënt aan te pakken op federaal niveau 
met een overkoepelend beleid over het hele land, in plaats 
van de huidige institutionele warboel. De bijzondere wet van 
6 januari 2014 met betrekking tot de zesde Staatshervorming 
bepaalt uitdrukkelijk dat maatregelen inzake “profylaxis” (let-
terlijk: voorkomen [van ziekten]) een federale bevoegdheid 
is (Art. 5 8 0). Volgens deze bepaling is het volstrekt verant-
woord, zeker in deze potentiële crisissituatie, om ook federaal 
de nodige preventieve maatregelen te nemen voor het hele 
land. Inclusief zaken die buiten een epidemie-uitbraak zoals 
deze normaliter gewest- of gemeenschapsbevoegdheden 
zouden zijn. Met het herziene Europees sociaal handvest 
heeft de federale overheid zich er bovendien toe verbonden 
epidemische, endemische en andere ziekten zoveel mogelijk 
te voorkomen (artikel 11, 30). Het is de federale overheid die 
daarvoor verantwoordelijk kan worden gesteld en kan worden 
bestraft als hij tekortschiet, niet de deelstaten.

Om het virus zo veel mogelijk in te dammen, moet maxi-
maal worden ingezet op isolatie en quarantaine van besmette 
personen, maar ook van hun nauwe contacten. In de stad 
Wuhan werden hiervoor meer dan 1 800 epidemiologische 
teams van telkens minstens vijf personen ingezet. De 
Wereldgezondheidsorganisatie prijst deze rigoureuze aanpak 
en beveelt andere landen aan hier ook maximaal op in te 
zetten. In ons land zijn de teams die hiervoor instaan echter 
sterk onderbemand. We stellen voor dat de federale overheid 
vanuit zijn bevoegdheid nationale maatregelen treft inzake 
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que l’autorité fédérale prenne, sur la base de sa compétence, 
des mesures “prophylactiques” et dégage des moyens pour 
mettre en place des équipes épidémiologiques temporaires. 
En fonction des besoins, 250 équipes composées chacune 
de cinq personnes doivent être mobilisées au niveau local. 
Ces équipes agissent sous l’autorité d’un commissaire fédéral 
coronavirus à désigner et doivent appliquer les directives de 
l’OMS en matière de traçage de contacts et placer en qua-
rantaine toutes les personnes ayant eu des contacts étroits 
avec des personnes infectées.

L’Organisation mondiale de la Santé souligne en outre 
qu’il convient de prévoir une capacité hospitalière suffisante 
pour pouvoir prendre en charge les patients coronavirus les 
plus gravement atteints. Actuellement, notre pays dispose 
de 150  lits d’hôpitaux destinés aux personnes infectées. 
M. Steven van Gucht, président du comité scientifique coro-
navirus, table dans le pire scénario sur 2 000 à 3 000 hospi-
talisations, dont 500 à 700 patients en soins intensifs. Notre 
capacité hospitalière actuelle est insuffisante. Il est urgent 
de dégager les moyens nécessaires pour augmenter cette 
capacité afin d’assurer une prise en charge des patients dans 
les meilleures conditions.

Sofie MERCKX (PVDA-PTB)
Raoul HEDEBOUW (PVDA-PTB)

“profylaxis”, en middelen vrijmaakt voor de aanstelling van 
tijdelijke epidemiologische teams. 250 teams van telkens vijf 
personen moeten in functie van de behoeften lokaal worden 
ingezet. Deze teams handelen onder de bevoegdheid van 
een aan te stellen federale corona-commissaris en moeten 
de WHO-richtlijnen inzake contact tracing toepassen en alle 
nauwe contacten in quarantaine plaatsen.

De Wereldgezondheidsorganisatie benadrukt verder dat 
er voldoende ziekenhuiscapaciteit moet zijn om de meest 
ernstige coronapatiënten te kunnen opvangen. Vandaag zijn 
er in ons land honderdvijftig ziekenhuisbedden beschikbaar 
voor besmette personen. Steven van Gucht, voorzitter van 
het wetenschappelijk comité inzake corona, gaat in het 
worstcasescenario uit van 2 000  tot 3 000  ziekenhuisop-
namen waarvan 500 à 700 patiënten op intensieve zorgen 
zouden terecht komen. Onze huidige ziekenhuiscapaciteit is 
onvoldoende. De nodige middelen moeten dringend worden 
vrijgemaakt om die capaciteit uit te breiden om patiënten in 
de beste omstandigheden op te vangen.
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N° 15 DE MM. FRANCKEN ET CONSORTS

D a n s  l a  s e c t i o n   1 3 ,  a l l o c a t i o n  d e 
base 40.42.41.40.44, Frais d’accueil des demandeurs 
d’asile – Fedasil, Dotation à l’Agence Fédérale pour 
l’accueil des demandeurs d’Asile, dans la colonne 7, 
remplacer le chiffre “+41 527” par le chiffre “+0”.

JUSTIFICATION

En raison de l’afflux toujours élevé de demandeurs d’asile, 
le gouvernement ouvre en ce moment beaucoup de nouvelles 
places d’accueil. Le surcoût de ces ouvertures est tel que 
le budget de fonctionnement prévu dans le cadre des dou-
zièmes provisoires pour l’accueil des demandeurs d’asile (soit 
261,69 millions d’euros) ne suffit plus. En 2019, une augmen-
tation exceptionnelle a déjà été octroyée, mais celle-ci s’est 
révélée insuffisante puisque, peu de temps après, la ministre 
De Block a réclamé et obtenu 32,32 millions d’euros supplé-
mentaires. Pour la première tranche de 2020, 86,88 millions 
d’euros supplémentaires ont également été demandés, ce qui 
porterait à 42 % au-delà du budget de 2018 le surcoût total 
de cette crise de l’asile. Nous ne pouvons donc pas soutenir 
cette demande dont nous réclamons la suppression. Au lieu 
de demander et d’accorder sans cesse des suppléments 
budgétaires, il convient de s’efforcer, à l’inverse, de juguler 
l’afflux de demandeurs d’asile pour maîtriser les coûts. Une 
des manières d’atteindre cet objectif serait d’instaurer des 
mesures visant à freiner l’afflux de demandeurs d’asile. Le 
groupe N-VA renvoie aux diverses propositions de loi dépo-
sées à cet égard, parmi lesquelles la proposition de loi https://
www.lachambre.be/FLWB/PDF/55/1020/55K1020001.pdf.

Cette proposition de loi vise à ne plus autoriser l’accueil 
pour les citoyens de l’Union et en cas de demandes d’asile 
multiples. Le gouvernement serait ainsi en mesure de désa-
turer le réseau d’accueil et de ne pas devoir se mettre en 
quête de nouveaux moyens tous les trois mois pour financer 
l’accueil des demandeurs d’asile.

Nr. 15 VAN DE HEREN FRANCKEN c.s.

In sectie 13, basisallocatie 40.42.41.40.44, Op-
vangkosten asielzoekers – Fedasil, Dotatie aan het 
Federaal Agentschap voor de opvang van asielzoe-
kers, in kolom 7, het bedrag “+41 527” vervangen 
door “+0”.

VERANTWOORDING

Door de aanhoudend hoge asielinstroom is de federale 
regering momenteel koortsachtig bezig nieuwe opvangplaat-
sen te openen. Dat kost zoveel geld dat het werkbudget in de 
voorlopige twaalfden voor asielopvang (261,69 miljoen euro) 
niet langer volstaat. In 2019 werd toen reeds een uitzonderlijke 
verhoging toegekend, maar dat bleek niet genoeg, want even 
later vroeg en kreeg minister De Block nogmaals 32,32 miljoen 
euro bij. Ook de eerste schijf van 2020 werd 86,88 miljoen 
euro extra gevraagd wat de totale bijkomende kosten van 
deze asielcrisis 42 % boven het budget van 2018 zou bren-
gen. In tijden van begrotingstekort is dit onaanvaardbaar. Wij 
kunnen deze vraag dan ook niet ondersteunen en vragen 
de schrapping van deze gevraagde afwijking. In plaats van 
telkens budget bij te vragen en te krijgen, dient integendeel 
te worden gestreefd naar het onder controle brengen van de 
asielinstroom, om zo de kosten te beheersen. Dat kan door 
beleidsmaatregelen te nemen die de asielinstroom afremmen. 
De N-VA fractie verwijst graag naar de diverse wetsvoorstel-
len, waaronder onder meer ons wetsvoorstel: https://www.
dekamer.be/FLWB/PDF/55/1020/55K1020001.pdf.

Dit wetsvoorstel beoogt de opvang niet langer toe te laten 
voor Unieburgers en ingeval van meervoudige asielaanvra-
gen. Hierdoor zou de regering in staat zijn de overbelasting 
van het opvangnetwerk terug te dringen waardoor er niet 
elke drie maanden opnieuw naar bijkomende middelen moet 
gezocht worden voor de opvang van asielzoekers.

Theo FRANCKEN (N-VA)
Sander LOONES (N-VA)
Katleen DEPOORTER (N-VA)
Wim VAN DER DONCKT (N-VA)
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N° 16 DE MM. FRANCKEN ET CONSORTS

Dans la sect ion 13, al locat ion de base 
13.55.03.12.11.23 – Frais de rapatriement et d’éloi-
gnement de personnes jugées indésirables – p. 
714, dans la colonne 7, remplacer le montant “-810” 
par “+2 000”.

JUSTIFICATION

Pour ce gouvernement, mener une politique de retour 
efficace ne constitue manifestement plus une priorité. Pour 
preuve, le budget destiné à couvrir les frais de rapatriement 
et d’éloignement est même revu à la baisse. La réalité semble 
être que la ministre compétente doit réaliser des coupes 
dans ses propres budgets, étant donné qu’elle demande des 
montants supplémentaires assez considérables pour pouvoir 
financer des places d’accueil supplémentaires.

Le choix politique posé par ce gouvernement renforce 
l’attrait de la Belgique aux yeux des migrants en leur garan-
tissant l’asile. Le risque de se faire renvoyer dans son pays 
diminue après chaque confection de budget. Le contribuable 
peut chaque fois régler la note, tandis que l’adhésion de la 
population à la migration diminue à vue d’œil.

Une politique de retour efficace constitue pourtant la pierre 
angulaire de toute politique en matière d’asile et de migration.

Par le présent amendement, nous demandons au gouver-
nement fédéral de prêter à nouveau attention à la politique 
de retour. Nous demandons dès lors au gouvernement de 
ne pas économiser sur cette partie de la politique d’asile 
et de migration. Compte tenu de l’amendement de la N-VA 
tendant à supprimer les dérapages budgétaires en matière 
d’accueil des demandeurs d’asile, le présent amendement 
n’induit aucune dépense supplémentaire et nécessite une 
simple redistribution des dépenses. Il représente même de 
facto une économie.

Nr. 16 VAN DE HEREN FRANCKEN c.s.

In sectie 13, basisallocatie 13.55.03.12.11.23  – 
Kosten voor repatriëring en verwijdering van onge-
wenst geachte personen – blz. 714, in kolom 7 het 
bedrag “-810” vervangen door “+2 000”.

VERANTWOORDING

Voor deze regering is het blijkbaar geen prioriteit meer om 
in te zetten op een degelijk terugkeerbeleid. Zo worden de 
kosten voor de repatriëring en verwijdering van vreemdelin-
gen zelfs verminderd. De realiteit lijkt te zijn dat de bevoegde 
minister moet besparen binnen de eigen budgetten omdat ze 
nogal forse extra bedragen vraagt om de extra opvangplaat-
sen te kunnen bekostigen.

De beleidskeuze die deze regering maakt zorgen voor extra 
aantrekkelijkheid van België. Opvang gegarandeerd. De kans 
om te moeten terugkeren slinkt na elke begrotingsopmaak. De 
belastingbetaler mag de rekening telkens opnieuw ophoesten 
en het draagvlak voor migratie neemt zienderogen af.

Een gedegen terugkeerbeleid vormt nochtans het sluitstuk 
van elk asiel- en migratiebeleid.

Met ons amendement vragen wij de regering alsnog ster-
ker oog te hebben voor het terugkeerbeleid. Wij vragen de 
regering om dan ook niet te besparen op dit onderdeel van 
het asiel- en migratiebeleid. Gelet op het N-VA amendement 
tot de schrapping in de ontsporende budgetten voor asielop-
vang, betekent dit amendement geen extra uitgave, maar een 
verschuiving in besteding en een de facto besparing.

Theo FRANCKEN (N-VA)
Sander LOONES (N-VA)
Katleen DEPOORTER (N-VA)
Wim VAN DER DONCKT (N-VA)
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N° 17 DE MM. FRANCKEN ET CONSORTS

Dans la sect ion 13, al locat ion de base 
55.01.11.00.04  – Rémunérations et allocations 
généralement quelconques: personnel autre que 
statutaire, p. 714, dans la colonne 7, remplacer le 
montant “-4 325” par “+6 000”.

JUSTIFICATION

Au lieu d’augmenter les budgets en vue de la création de 
places d’accueil supplémentaires, il s’indiquerait de recher-
cher un financement suffisant pour l’Office des étrangers, 
en particulier pour le département Accès & Séjour. Lors de 
l’audition organisée le 27 novembre 2019 en commission de 
l’Intérieur, le directeur général de l’Office des étrangers a fait 
savoir que son institution n’était plus en mesure d’exercer 
les contrôles annuels des titres de séjour délivrés pour une 
période d’un an, en raison d’un manque continu de personnel.

Au lieu de se concentrer uniquement sur l’entrée de per-
sonnes sur le territoire, la politique doit également mettre 
l’accent sur le contrôle de la validité du séjour, d’une part, 
et sur le retour, d’autre part. Si l ’on se focalise uniquement 
sur les entrées et sur l’accueil en réclamant en permanence 
des moyens supplémentaires pour ces matières, la Belgique 
risque de devenir – contrairement à ses voisins – un pôle 
d’attraction.

Le présent amendement propose donc d ’affecter six 
millions d’euros supplémentaires au cadre du personnel 
du département Accès & Séjour. Grâce à ce montant, ce 
dernier pourra engager environ 20  agents non statutaires 
supplémentaires au niveau A1, ce qui permettra d’améliorer 
les contrôles en matière de séjour. Cette demande fait écho 
à la promesse faite par le ministre du Budget lors du vote des 
douzièmes provisoires de dégager un budget supplémen-
taire de 3 millions d’euros en vue de financer les budgets 
de personnel, et en particulier celui du département Accès 
et Séjour de l’Office des étrangers. Cette promesse n’a pas 
été concrétisée à ce jour, ce qui explique le budget réclamé 
aujourd’hui de six millions d’euros, correspondant au coût de 
facto du financement promis de personnel des deux tranches.

Nr. 17 VAN DE HEREN FRANCKEN c.s.

In sectie 13, basisallocatie 55.01.11.00.04 – Bezol-
digingen en allerhande toelagen: ander dan statutair 
personeel, blz. 714, in kolom 7, het bedrag “-4 325” 
vervangen door “+6 000”.

VERANTWOORDING

In plaats van de budgetten te verhogen voor de cre-
atie van extra opvangplaatsen, is het eerder aangewezen 
om een afdoende financiering te voorzien voor de Dienst 
Vreemdelingenzaken en meer in het bijzonder de dienst 
Toegang & Verblijf. Tijdens de hoorzittingen van de commissie 
Binnenlandse Zaken van 27 november 2019 en 3 maart 2020 
liet de Directeur-Generaal van de Dienst Vreemdelingenzaken 
weten dat hij op voormelde dienst niet meer in staat was om 
de jaarlijkse controles op de verblijfskaarten uitgereikt voor 
een periode van 1  jaar uit te voeren wegens een continue 
onderbezetting.

In plaats van enkel te focussen op de instroom dient het 
beleid de klemtoon te verruimen naar de controles op de vali-
diteit van het verblijf enerzijds en op de terugkeer anderzijds. 
Wanneer enkel de focus gelegd wordt op instroom en opvang 
en hiervoor permanent extra middelen worden gevraagd, 
driegt dit land – in tegenstelling tot de buurlanden – een 
aantrekkingspool te worden.

Met dit amendement stellen we dan ook voor om 6 miljoen 
euro aanvullend te voorzien voor de personeelsformatie op 
de dienst Toegang & Verblijf. Met dit bedrag kan de dienst 
uitgebreid worden met ongeveer 20  extra niet statutairen 
tegen een verloning op A1 niveau wat de controles op het 
verblijf ten goede kan komen. Deze vraag past perfect bij de 
belofte van de minister van Begroting bij de stemming van de 
voorlopige twaalfden om 3 miljoen euro extra zou voorzien op 
de personeelsbudgetten en dit in het bijzonder voor de dienst 
Toegang en Verblijf bij de Dienst Vreemdelingenzaken. Van 
deze belofte kwam tot op vandaag niets in huis, wat nu het 
gevraagd budget van 6 miljoen verklaart, de de facto kost 
voor de beloofde personeelsfinanciering van de 2 schijven.

Theo FRANCKEN (N-VA)
Sander LOONES (N-VA)
Katleen DEPOORTER (N-VA)
Wim VAN DER DONCKT (N-VA)
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N° 18 DE M. BUYSROGGE ET CONSORTS

Dans la  sect ion 1,  a l locat ion de base 
30.64.12.11.10 – Ouverture du Palais royal au public 
– p. 646, dans la colonne 7, remplacer le montant 
“+111” par “0”.

JUSTIFICATION

À la lumière de la situation politique et budgétaire, ces 
augmentations sont inopportunes. Le Palais royal peut cer-
tainement assumer les coûts afférents à l’ouverture de ses 
bâtiments au public au mois de juillet. A fortiori lorsqu’il y a 
si peu de transparence sur l’affectation de ces dépenses.

Nr. 18 VAN DE HEER BUYSROGGE c.s.

In sectie 1, basisallocatie 30.64.12.11.10 – Open-
stelling van het Koninklijk Paleis voor het publiek 
– blz. 646, in kolom 7, het bedrag “+111” vervangen 
door het bedrag “0”.

VERANTWOORDING

Deze verhogingen zijn ongepast gelet op de politieke en 
budgettaire situatie. Het Koninklijk Paleis kan zeker de kosten 
dragen voor het openstellen van haar gebouwen in de maand 
juli. Zeker wanneer er zo weinig transparantie bestaat over 
de bestemming van deze uitgaven.

Peter BUYSROGGE (N-VA)
Theo FRANCKEN (N-VA)
Sander LOONES (N-VA)
Katleen DEPOORTER (N-VA)
Wim VAN DER DONCKT (N-VA)
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N° 19 DE M. VAN DER DONCKT ET CONSORTS

Dans la section 01, allocation de base 32.4 Finan-
cement des partis politiques – page 648, colonne 
7, remplacer les mots “+558 000 euros” par les mots 
“+358 000 euros”.

JUSTIFICATION

Cette dotation est gérée par la Chambre des représentants. 
Celle-ci a adopté le 19 décembre 2019 un amendement au 
budget de la Chambre et à la dotation des partis politiques. 
Cet amendement présenté par M.  Wim Van der Donckt 
proposait un effort de 600 000  euros sur la dotation des 
partis politiques pour 2020. Le montant total serait ramené 
de 32 579 000 euros à 31 979 000 euros. Nous lisons dans 
les douzièmes provisoires que le crédit provisoire est calculé 
sur le montant de 32 579 000 euros, ce qui ne correspond 
pas à l’amendement adopté à la Chambre des représen-
tants. Ce crédit provisoire n’est pas inscrit non plus dans les 
douzièmes provisoires de janvier-février-mars. Nous deman-
dons dès lors d’inscrire un effort de 200 000 euros dans les 
douzièmes provisoires d’avril-mai-juin. Nous ventilerons les 
400 000 euros restants sur les deux prochains douzièmes 
provisoires de 2020.

Nr. 19 VAN DE HEER VAN DER DONCKT c.s.

In sectie 01, basisallocatie 32.4 Financiering van 
de politieke partijen – blz. 648, in kolom 7, het bedrag 
“+558 000 euro” vervangen door “+358 000 euro”.

VERANTWOORDING

Deze dotatie wordt beheerd door de Kamer van volksver-
tegenwoordigers. Deze Kamer van volksvertegenwoordigers 
heeft op 19 december 2019 een amendement aangenomen 
op de begroting van de Kamer en de dotatie aan de politieke 
partijen. Dit amendement voorgesteld door de heer Wim Van 
der Donckt stelde een inspanning voor van 600 000 euro op de 
dotatie van de politieke partijen voor 2020. Het totale bedrag 
zou dalen van 32 579 000 euro naar 31 979 000 euro. In de 
voorlopige twaalfden lezen we dat het voorlopige krediet is 
berekend op het bedrag van 32 579 000 euro. Dit komt niet 
overeen met het aangenomen amendement in de Kamer 
van volksvertegenwoordigers. Ook is dit niet opgenomen in 
de voorlopige twaalfden van januari-februari-maart. Daarom 
vragen we de inspanning van 200  000  euro in de voorlo-
pige twaalfden van april-mei-juni op te nemen. De overige 
400  000  euro zullen we verdelen over de twee komende 
voorlopige twaalfden van 2020.

Wim VAN DER DONCKT (N-VA)
Theo FRANCKEN (N-VA)
Sander LOONES (N-VA)
Katleen DEPOORTER (N-VA)
Peter BUYSROGGE (N-VA)
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N° 20 DE M. DONNÉ ET CONSORTS

Dans la section 17, Police Fédérale et Fonction-
nement Intégré – page 765, insérer une allocation 
de base 17.44.12.11.00.03 appelée “Rémunérations et 
autres allocations: traitement d’attente en cas de non-
activité préalable à la pension et coût salarial en cas de 
travail (adapté)” avec un montant de “+9 342 500 eu-
ros” dans les colonnes 7 et 8.

JUSTIFICATION

À la suite de l ’arrêt de la Cour constitutionnelle du 
10 juillet 2014, il a été décidé en 2016 de mettre en place un 
régime de fin de carrière pour les membres du personnel opé-
rationnel de la police intégrée. Un mécanisme de financement 
y a été associé pour les années budgétaires 2016-2019, dans 
l’attente d’une harmonisation de tous les régimes de départ 
anticipé dans la fonction publique fédérale.

Cette harmonisation n’ayant pas encore eu lieu, le régime 
de fin de carrière n’a pas été adapté. Aussi le système sub-
siste, en tant que droit statutaire subjectif, mais son finance-
ment cessera fin décembre 2019.

Par conséquent, la police fédérale devra continuer à payer 
les personnes qui ont accédé au système mais qui ne tra-
vaillent plus, ce qui aura pour effet que la marge budgétaire 
n’augmentera pas et que les effectifs ne pourront pas être 
remplacés par de nouveaux recrutements.

Le présent amendement prévoit de nouveau un finance-
ment pour la police fédérale de manière à pouvoir procéder 
aux recrutements nécessaires.

Concernant la police locale, le financement pour l’année 
2020 a effectivement été réglé par une proposition de loi de 
Mme Caroline Taquin et M. Joy Donné qui a été adoptée et 
en prévoyant les moyens nécessaires pour la police locale 
au A.B. 90.12.43.51.02. Nous demandons une égalité de 
traitement pour la Police fédérale en inscrivant les crédits 
nécessaires dans le projet de loi à l’examen.

Nr. 20 VAN DE HEER DONNÉ c.s.

In sectie 17 , federale politie en geïntegreerde wer-
king – blz. 765, een basisallocatie 17.44.12.11.00.03 in-
voegen genaamd “Bezoldiging en allerhande toelagen: 
wachtgeld in geval van non-activiteit voorafgaand 
aan de pensionering en loonkost in geval van (aan-
gepast) werk” met het bedrag in kolom 7 en 8 van 
“+9 342 500 euro”.

VERANTWOORDING

Naar aanleiding van het arrest van het Grondwettelijk 
Hof van 10 juli 2014 werd in 2016 beslist om een eindeloop-
baanstelsel in het leven te roepen voor de operationele per-
soneelsleden van de geïntegreerde politie. Hieraan werd een 
financieringsmechanisme gekoppeld voor de begrotingsjaren 
2016-2019, in afwachting van een harmonisering van alle 
stelsels van vervroegde uittrederegelingen in het federaal 
openbaar ambt.

Voornoemde harmonisering greep nog niet plaats. Hierdoor 
werd het eindeloopbaanstelsel niet aangepast, waardoor het 
systeem, als subjectief statutair recht, blijft voortbestaan, maar 
de financiering stopt eind december 2019.

Dit heeft als effect dat mensen die instappen in het sys-
teem, niet meer werken, maar verder dienen betaald te wor-
den door de federale politie, waardoor de budgettaire marge 
niet vergroot en de personeelsleden niet kunnen vervangen 
worden door nieuwe aanwervingen.

Door dit amendement wordt er opnieuw voorzien in een 
financiering ten voordele van de federale politie, zodat de 
nodige aanwervingen kunnen worden doorgevoerd.

Wat betreft de lokale politie, werd de financiering voor het 
jaar 2020 wel geregeld door een goedgekeurd wetsvoorstel 
van mevrouw Caroline Taquin en dhr. Joy Donné en door het 
voorzien van de nodige middelen voor de lokale politie onder 
B.A. 90.12.43.51.02. Wij vragen een gelijke behandeling voor 
de Federale Politie door opname van de nodige kredieten in 
dit wetsontwerp.

Joy DONNÉ (N-VA)
Sander LOONES (N-VA)
Katleen DEPOORTER (N-VA)
Peter BUYSROGGE (N-VA)
Wim VAN DER DONCKT (N-VA)
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N° 21 DE M. LOONES ET CONSORTS

Dans la section 13, allocation de base 13. 
40.41.43.22.02  – Subvention visant à favoriser le 
bilinguisme dans les institutions bruxelloises – 
administrations publiques locales: communes, p. 
705, dans la colonne 5, remplacer le chiffre “+264” 
par le chiffre “0”.

JUSTIFICATION

En juin 2019, 32 millions ont été dégagés pour les primes 
linguistiques, et ces douzièmes provisoires vont encore plus 
loin. Or, le mode de calcul de ces 32 millions et des autres 
crédits supplémentaires n’est pas clair du tout. Un montant de 
13 280 000 euros figure dans le budget de 2018 et un montant 
de 12 879 000 euros dans celui de 2017, soit un montant total 
de 26 159 000 euros pour les deux budgets de 2017 et 2018 
réunis. On peut donc sérieusement se demander pourquoi 
un montant de 32 259 000 euros a été demandé pour 2019. 
Durant plusieurs années, le gouvernement Michel Ier a eu 
une attitude claire, sous le ministre Jan Jambon, vis-à-vis 
des fonctionnaires bruxellois, qui ont droit à une prime de 
bilinguisme s’ils peuvent prouver qu’ils ont obtenu un certifi-
cat linguistique. Il est essentiel, à cet égard, que les preuves 
soient toujours fournies. Le 5 juillet 2019, le tribunal franco-
phone de première instance de Bruxelles a en outre rendu un 
jugement relatif au remboursement par l’État belge des primes 
linguistiques à la commune de Berchem-Sainte-Agathe. Le 
tribunal a alors estimé que ces primes ne pouvaient pas être 
payées. Le tribunal estime que l’on ne sait pas précisément 
combien de membres du personnel peuvent prétendre à la 
prime linguistique.

L’actuel gouvernement a cependant déclaré que les 
preuves avaient bien été fournies. Vu le changement de poli-
tique brusque intervenu, certains doutes entourent ce dossier. 
La N-VA a demandé, à plusieurs reprises, que la Cour des 
comptes contrôle cette matière. Une résolution a été déposée 
à ce sujet. Jusqu’à ce que ce contrôle ait lieu, il conviendra de 
gérer le budget destiné aux primes linguistiques avec modé-
ration. Il va cependant de soi que les fonctionnaires qui ont 
adéquatement apporté la preuve de leur bilinguisme doivent 
pouvoir effectivement prétendre à une prime.

Nr. 21 VAN DE HEER LOONES c.s.

In sectie 13, basisallocatie 13.40.41.43.22.02  – 
Toelage ter bevordering van de tweetaligheid in 
de Brusselse instellingen – lokale overheden: 
gemeenten, blz. 705, in kolom 5, het bedrag “+264” 
vervangen door “0”.

VERANTWOORDING

In juni 2019 werd voor de taalpremies 32 miljoen vrijge-
maakt, en ook deze voorlopige twaalfden doen daar nog een 
schep bovenop. Er heerst echter veel onduidelijkheid rond 
de berekening van die 32 miljoen en de andere bijkomende 
kredieten. Er staat in de begroting van 2018 een bedrag van 
13 280 000 euro en in de begroting van 2017 een bedrag van 
12 879 000, dat is 26 159 000 euro voor de begrotingen van 
2017 en 2018 samen. Men kan zich dus ernstige vragen stel-
len bij het gevraagde bedrag van 32 259 000 euro voor 2019. 
Jarenlang bewandelde de regering Michel I, met minister Jan 
Jambon, een duidelijke lijn over de ambtenaren in Brussel. 
Zij hebben recht op een tweetaligheidspremie wanneer zij 
kunnen bewijzen dat zij een taalattest hebben behaald. Het 
is essentieel dat de bewijzen steeds worden aangeleverd. De 
Franstalige rechtbank van eerste aanleg van Brussel velde 
bovendien op 5 juni 2019 een vonnis aangaande de terug-
betaling door de Belgische staat van de taalpremies aan de 
gemeente Sint-Agatha Berchem. De rechtbank oordeelde 
dat de premies niet kunnen worden uitbetaald. De rechtbank 
meent dat er niet precies geweten is hoeveel personeelsleden 
aanspraak maken op de taalpremie.

Deze regering echter verklaarde dat dit bewijs effectief 
wel werd geleverd. Gelet op de plotse beleidswijziging op dit 
dossier bestaat hierrond enige twijfel. N-VA vroeg herhaal-
delijk dat het Rekenhof hierop controle zou uitoefenen. Een 
resolutie hierover werd ingediend. Tot dit toezicht is gebeurd, 
is het passend om bescheiden om te springen met dit budget 
voor taalpremies. Vanzelfsprekend dienen daarbij ambtenaren 
die hun tweetaligheid passend bewezen hebben, effectief 
aanspraak te kunnen maken op hun premie.

Sander LOONES (N-VA)
Katleen DEPOORTER (N-VA)
Peter BUYSROGGE (N-VA)
Wim VAN DER DONCKT (N-VA)
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N° 22 DE M. VAN HEES

Art. 33/1 (nouveau)

Dans le chapitre II, section 18  (SPF Finances), 
insérer un article 33/1, rédigé comme suit:

“33/1. §  1er  Dans le tableau A de l ’annexe de 
l’arrêté royal n° 20 du 20 juillet 1970 fixant les taux de 
la taxe sur la valeur ajoutée et classant les biens et 
services selon ces taux, remplacé par l’arrêté royal du 
29 décembre 1992, le point XIII est remplacé comme 
suit:

“XIII. L’énergie et l’eau

1. La fourniture d’électricité.

3. L’eau ordinaire naturelle fournie au moyen de 
canalisations”.

§  2.  L’article 1bis de l ’arrêté royal n° 20  du 
20 juillet 1970 est dérogé.

§ 3. Le taux de TVA à appliquer aux acomptes portés 
en compte au plus tard le 31 mars 2020, est le taux en 
vigueur au moment de la facturation de ces acomptes, 
même si ceux-ci se rapportent en tout ou en partie 
à une livraison d’électricité effectuée à compter du 
1er avril 2020.

Pour la perception définitive de la TVA sur le dé-
compte final relatif à la période qui débute avant et se 
termine après le moment du changement de taux au 
1er avril 2020, la base d’imposition se rapportant à la 
consommation totale pendant cette période est ventilée 
par taux de TVA et cela compte tenu de la consomma-
tion avant et après le moment du changement de taux.

Le calcul de la consommation en vue de la ventila-
tion par taux de TVA visée à l’alinéa 2, est réalisé sur 
la base du profil de consommation tel qu’établi dans 
le marché de l’électricité qui indique par quart d’heure 

Nr. 22 VAN DE HEER VAN HEES

Art. 33/1 (nieuw)

In hoofdstuk II, afdeling 18 (FOD Financiën), een 
artikel 33/1 invoegen, luidende:

“33/1. § 1. In tabel A van de bijlage bij het koninklijk 
besluit nr. 20 van 20  juli 1970 tot vaststelling van de 
tarieven van de belasting over de toegevoegde waarde 
en tot indeling van de goederen en de diensten bij 
die tarieven, vervangen bij het koninklijk besluit van 
29  december  1992, wordt punt XIII vervangen door 
wat volgt:

“XIII. Energie en water

1. De levering van elektriciteit

3. Gewoon natuurlijk water dat door middel van lei-
dingen wordt geleverd”.

§ 2. Artikel 1bis van het koninklijk besluit nr. 20 van 
20 juli 1970 wordt opgeheven.

§ 3. Het toe te passen btw-tarief voor de uiterlijk op 
31 maart 2020 aangerekende voorschotten is het tarief 
dat van kracht is op het tijdstip van de facturering van 
deze voorschotten, zelfs als deze geheel of gedeeltelijk 
betrekking hebben op de levering van elektriciteit vanaf 
1 april 2020.

Voor de definitieve heffing van de btw op de eindafre-
kening die betrekking heeft op de periode die aanvangt 
vóór en eindigt na het tijdstip van de tariefwijziging op 
1 april 2020, wordt de maatstaf van heffing met betrek-
king tot het volledige verbruik tijdens die periode per 
onderscheiden btw-tarief omgeslagen en dit rekening 
houdend met het verbruik vóór en na het tijdstip van 
de tariefwijziging.

De berekening van het verbruik met het oog op de 
in het tweede lid bedoelde omslag per btw-tarief wordt 
uitgevoerd aan de hand van het in de elektriciteitsmarkt 
vastgelegde verbruiksprofiel dat per kwartier of per uur 
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ou par heure d’une année complète la consommation 
relative d’un type déterminé de clients.”

JUSTIFICATION

Ces dernières années, la facture d’électricité des ménages 
belges a augmenté davantage que dans les pays voisins, et 
ce, notamment en raison de l’augmentation du taux de TVA 
sur la fourniture d’électricité à 21 %.

Il en résulte qu’une famille sur cinq est aujourd’hui touchée 
par la précarité énergétique: elles n’ont pas les moyens de 
se chauffer correctement.

Cette situation va à l’encontre du droit à une vie digne 
garanti par la Constitution. L’énergie est en effet un besoin 
fondamental.

Cet amendement ajoute un article au projet de loi, qui 
réduira le taux TVA sur l’énergie de 21 % à 6 %. L’arrêté royal 
sur les taux de TVA est alors adapté dans ce sens.

L’amendement prend en compte les remarques du Conseil 
d’État par rapport aux différentes propositions de loi concer-
nant la réduction du taux TVA sur l’énergie.

Marco VAN HEES (PVDA-PTB)

van een volledig jaar het relatieve gebruik weergeeft 
van een bepaald type van klanten.”

VERANTWOORDING

De jongste jaren is de elektriciteitsfactuur van de Belgische 
gezinnen sterker gestegen dan in de buurlanden. Dit komt 
onder meer door de verhoging van het btw-tarief op de levering 
van elektriciteit tot 21 %.

Het gevolg hiervan is dat momenteel een op vijf gezinnen 
getroffen wordt door energiearmoede en niet over voldoende 
middelen beschikt om zich behoorlijk te verwarmen.

Dit strookt niet met het door de Grondwet gegarandeerde 
recht op een menswaardig bestaan. Energie is immers een 
basisbehoefte.

Dit amendement strekt ertoe een artikel toe te voegen aan 
het wetsontwerp, teneinde het btw-tarief op energie te verla-
gen van 21 % naar 6 %. Het koninklijk besluit betreffende de 
btw-tarieven zou in die zin worden aangepast.

Het amendement geeft gevolg aan de opmerkingen van de 
Raad Van State over de verschillende wetsvoorstellen betref-
fende de verlaging van het btw-tarief op energie.
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N° 23 DE M. CALVO ET CONSORTS

Dans la section 32, p. 861, SPF Economie, insérer 
un programme 32.42.4/1 dénommé “Fonds de reva-
lorisation du Fonds gaz et électricité”, indiquant le 
montant “+6 000” dans la colonne 7 et 8.

JUSTIFICATION

Le Fonds social gaz et électricité a été créé par la loi 
du 4 septembre 2002 pour venir en aide aux personnes en 
situation de précarité énergétique. Ce fonds est un outil de 
travail essentiel et unique en son genre, qui permet aux CPAS 
d’aider les personnes en difficulté pour leur consommation 
d’énergie. En 2017, plus de 120  000  ménages ont pu en 
bénéficier. Alors que les besoins ne cessent d’augmenter, 
les moyens ne suivent cependant pas.

Le présent amendement vise à concrétiser les demandes 
de la plateforme de lutte contre la précarité énergétique gérée 
par la Fondation Roi Baudouin du mois de septembre 2019 
qui préconise une revalorisation des moyens du Fonds gaz 
et électricité à hauteur de 30 millions euros.

En décembre 2019, notre assemblée a décidé de mettre 
fin au gel de l’indexation du Fonds dès 2019 ce qui entraînait 
déjà une hausse des moyens des fonds à hauteur de 6 millions 
d’euros sans que cette hausse ne se répercute sur la facture 
du consommateur final.

Nous voulons poursuivre ce travail de lutte contre la pré-
carité énergétique de la même manière, sans pénaliser le 
consommateur, par la création d’un Fonds de revalorisation 
du Fonds gaz et électricité au sein du SPF Economie doté de 
6 millions, soit 24 millions sur base annuelle. De cette manière, 
nous rencontrons pleinement les demandes de la plateforme 
de lutte contre la précarité énergétique de revaloriser les 
moyens du Fonds gaz et électricité à hauteur de 30 millions 
d’euros sur base annuelle.

L’affectation aux bénéficiaires de ces moyens supplé-
mentaires se fait selon les mêmes modalités que celles qui 
sont aujourd’hui appliquées pour le Fonds gaz et électricité, 
permettant soit d’indexer ces interventions, soit d’augmenter 

Nr. 23 VAN DE HEER CALVO c.s.

In sectie 32 – FOD Economie, KMO, Middenstand 
en Energie, op blz. 861, een programma 32.42.4/1 in-
voegen, genaamd “Revalorisatiefonds van het Gas- 
en Elektriciteitsfonds”, waarbij in de kolommen 7 en 
8 telkens de woorden “+ 6 000” worden vermeld.

VERANTWOORDING

Het Gas- en Elektriciteitsfonds werd opgericht bij de wet 
van 4 september 2002 om de mensen met energiearmoede 
te helpen. Het is een wezenlijk werkinstrument dat enig is in 
zijn soort, en dat de ocmw’s ertoe in staat stelt de mensen 
te helpen die het moeilijk hebben om hun energierekening te 
betalen. In 2017 konden 120 000 huishoudens er gebruik van 
maken. Hoewel de noden almaar prangender worden, volgen 
de middelen echter niet.

Dit amendement strekt ertoe gevolg te geven aan de op-
roep die het Platform tegen Energiearmoede, beheerd door de 
Koning Boudewijnstichting, in september 2019 heeft gedaan, 
met name om de middelen van het Gas- en Elektriciteitsfonds 
op te trekken met 30 miljoen euro.

In december 2019 heeft onze assemblee beslist de be-
vriezing van de indexering van het Fonds vanaf 2019 op te 
heffen. Daardoor kreeg het Fonds al 6 miljoen euro méér ter 
beschikking, zonder dat die stijging tot uiting kwam op de 
factuur van de eindafnemer.

De indieners van dit amendement willen de bestrijding van 
de energiearmoede op dezelfde wijze voortzetten, zonder de 
consument het gelag te doen betalen. Daartoe willen zij bin-
nen de FOD Economie, KMO, Middenstand en Energie een 
Revalorisatiefonds van het Gas- en Elektriciteitsfonds oprich-
ten waarvoor 6 miljoen euro wordt uitgetrokken, hetzij 24 mil-
joen euro op jaarbasis. Aldus wordt onverkort tegemoetgeko-
men aan de oproepen van het Platform tegen Energiearmoede 
om de middelen van het Gas- en Elektriciteitsfonds op jaar-
basis met 30 miljoen euro op te trekken.

Deze bijkomende middelen zullen aan de begunstigden 
worden toegekend op basis van dezelfde nadere regels 
als die welke thans worden gehanteerd voor het Gas- en 
Elektriciteitsfonds. Ze kunnen worden aangewend om de 
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le nombre de bénéficaires de celui-ci, pour répondre au mieux 
au phénomène de précarité énergétique

steun te indexeren of om meer mensen te helpen, teneinde 
de energiearmoede zo goed mogelijk tegen te gaan.

Kristof CALVO (Ecolo-Groen)
Dieter VANBESIEN (Ecolo-Groen)
Tinne VAN DER STRAETEN (Ecolo-Groen)
Georges GILKINET (Ecolo-Groen)
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N° 24 DE M. CALVO ET CONSORTS

Dans le tableau à la page 676, colonne 7, allo-
cation de base 41.10.41.40.01 “dotation à l’Institut 
pour l’égalité de chances entre femmes et hommes”, 
remplacer le nombre “+1172” par le nombre “+3 422”.

JUSTIFICATION

Le présent amendement vise à permettre d’étendre le 
nombre des centres de prises en charge des victimes de 
violences sexuelles. Il existe pour le moment 3 centres dans 
notre pays à Bruxelles, Gand et Liège. Après de nombreux 
appels lancés par le groupe Ecolo-Groen pour étendre ces 
structures d’accueil et de suivi qui ont fait leur preuve, la 
ministre de l’égalité des chances a annoncé sa volonté de 
développer ces structures avec pour objectif d’arriver rapi-
dement à la création d’un centre par province.

Le développement de ces centres nécessite de faire 
passer le budget actuel de 6 millions € à un budget global 
de 15 millions.

Le présent amendement vise concrétiser budgétairement 
cette annonce de la ministre et donc à augmenter la dota-
tion à l’Institut pour l’égalité les femmes et les hommes de 
2 250 000 euros pour 3 mois, soit 9 000 000 euros sur base 
annuelle.

Nr. 24 VAN DE HEER CALVO c.s.

In de tabel op bladzijde 676, in kolom 7, in basisal-
locatie 41.10.41.40.01 (“dotatie aan het Instituut voor 
de gelijkheid van vrouwen en mannen”), het getal 
“+1 172” vervangen door het getal “+3 422”.

VERANTWOORDING

Met dit amendement wordt beoogd het aantal opvangcen-
tra voor de slachtoffers van seksueel geweld te verhogen. 
Er bestaan momenteel drie centra in ons land, namelijk te 
Brussel, te Gent en te Luik. Na talrijke oproepen vanwege 
de Ecolo-Groen-fractie voor meer opvang- en follow-up-
structuren – waarvan het nut is bewezen –, heeft de voor 
Gelijke Kansen bevoegde minister aangekondigd het aantal 
ervan te willen optrekken, met als doel snel tot de oprichting 
van één centrum per provincie te komen.

Daartoe moet het huidige budget van 6 miljoen euro worden 
opgetrokken tot een alomvattend budget van 15 miljoen euro.

Dit amendement strekt ertoe die aankondiging van de 
minister een budgettaire invulling te geven en bijgevolg de 
dotatie aan het Instituut voor de gelijkheid van vrouwen en 
mannen te verhogen met 2 250 000 euro voor drie maanden, 
dus met 9 000 000 euro per jaar.

Kristof CALVO (Ecolo-Groen)
Dieter VANBESIEN (Ecolo-Groen)
Tinne VAN DER STRAETEN (Ecolo-Groen)
Georges GILKINET (Ecolo-Groen)
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N° 25 DE M. VAN HEES

Art. 32/1 (nouveau)

Dans le chapitre II, section 44, insérer un article 
32/1, rédigé comme suit:

“Art. 32/1. § 1er. À la section 18 (SPF Finances), divi-
sion organique 51 (Fiscalité), est inséré un programme 
d’activité 11, intitulé “Réduction TVA énergie”, sous 
lequel est insérée une allocation de base 11.00.01, 
intitulée “Fonds de réduction de la TVA sur l’énergie”, 
à laquelle un crédit variable de 150 millions d’euros 
est allouée pour les mois d’avril, mai et juin 2020 pour 
financer la réduction de la TVA sur l’énergie de 21 % 
à 6 %.

§  2.  En vertu de l’article 62, §  1er, de la loi du 
22 mai 2004 portant organisation du budget et de la 
comptabilité de l’État fédéral, un “Fonds de réduc-
tion de la TVA sur l’énergie” est créé au sein du SPF 
Finances. Les recettes du fonds sont utilisées pour 
compléter les recettes de l’administration de la TVA, 
afin de compenser la perte de recettes résultant de la 
réduction du taux de TVA sur l’énergie de 21 % à 6 %. 
Le fonds est financé par une avance sur le produit de 
l’impôt des sociétés. Cette avance sera de 450 millions 
d’euros pour l’exercice 2020 et de 600 millions d’euros 
à partir de l’exercice 2021.

§ 3.1. Dans le tableau A de l’annexe de l’arrêté royal 
n° 20 du 20 juillet 1970 fixant les taux de la taxe sur la 
valeur ajoutée et classant les biens et services selon ces 
taux, remplacé par l’arrêté royal du 29 décembre 1992, 
le point XIII est remplacé comme suit:

“XIII. L’énergie et l’eau

1. La fourniture d’électricité.
2. L’eau ordinaire naturelle fournie au moyen de 

canalisations”.

2. L’article 1bis de l’arrêté royal n° 20 du 20 juillet 1970 
est dérogé.

Nr. 25 VAN DE HEER VAN HEES

Art. 32/1 (nieuw)

In hoofdstuk II, afdeling 44, een artikel 32/1  in-
voegen, luidende:

“Art. 32/1. § 1. In sectie 18 (FOD Financiën, organi-
satieafdeling 51 (Fiscaliteit)), wordt een activiteitenpro-
gramma 11  ingevoegd, genaamd “Btw-vermindering 
energie”, waaronder een basisallocatie 11.00.01 wordt 
ingevoegd, genaamd “Fonds btw-vermindering voor 
energie”, waaraan voor de maanden april, mei en juni 
2020 een variabel krediet van 150 miljoen euro wordt 
bestemd om de btw-vermindering voor energie van 
21 % naar 6 % te financieren.

§ 2.  Krachtens artikel 62, § 1, van de wet van 
22 mei 2003 houdende organisatie van de begroting 
en van de comptabiliteit van de Federale Staat wordt 
bij de FOD Financiën een “Fonds btw-vermindering 
voor energie” ingesteld. De ontvangsten van dat fonds 
worden gebruikt om de ontvangsten van de btw-
administratie aan te vullen, ter compensatie van de 
gederfde ontvangsten als gevolg van de btw-verminde-
ring voor energie van 21 % naar 6 %. Het fonds wordt 
gefinancierd door een voorschot op de opbrengst uit 
de vennootschapsbelasting. Dat voorschot bedraagt 
450 miljoen euro voor het jaar 2020 en 600 miljoen euro 
vanaf het jaar 2021.

§ 3.1. In tabel A van de bijlage bij het koninklijk 
besluit nr. 20 van 20  juli 1970 tot vaststelling van de 
tarieven van de belasting over de toegevoegde waarde 
en tot indeling van de goederen en de diensten bij die 
tarieven, vervangen bij het koninklijk besluit van 29 de-
cember 1992, wordt punt XIII vervangen door wat volgt:

“XIII. Energie en water

1. De levering van elektriciteit.
2. Gewoon natuurlijk water dat door middel van lei-

dingen wordt geleverd.”

2. Artikel 1bis van het koninklijk besluit nr. 20 van 
20 juli 1970 wordt opgeheven.



38 1052/002DOC 55 

C H A M B R E   2e   S E S S I O N  D E  L A  55 e   L É G I S L AT U R E 2019 2020 K A M E R • 2e   Z I T T I N G  VA N  D E  55 e   Z I T T I N G S P E R I O D E

3. Le taux de TVA à appliquer aux acomptes portés 
en compte au plus tard le 31 mars 2020, est le taux en 
vigueur au moment de la facturation de ces acomptes, 
même si ceux-ci se rapportent en tout ou en partie 
à une livraison d’électricité effectuée à compter du 
1er avril 2020.

Pour la perception définitive de la TVA sur le dé-
compte final relatif à la période qui débute avant et se 
termine après le moment du changement de taux au 
1er avril 2020, la base d’imposition se rapportant à la 
consommation totale pendant cette période est ventilée 
par taux de TVA et cela compte tenu de la consomma-
tion avant et après le moment du changement de taux.

Le calcul de la consommation en vue de la ventila-
tion par taux de TVA visée à l’alinéa 2, est réalisé sur 
la base du profil de consommation tel qu’établi dans 
le marché de l’électricité qui indique par quart d’heure 
ou par heure d’une année complète la consommation 
relative d’un type déterminé de clients.”

JUSTIFICATION

Ces dernières années, la facture d’électricité des ménages 
belges a augmenté davantage que dans les pays voisins, et 
ce, notamment en raison de l’augmentation du taux de TVA 
sur la fourniture d’électricité à 21 %.

Il en résulte qu’une famille sur cinq est aujourd’hui touchée 
par la précarité énergétique: elles n’ont pas les moyens de 
se chauffer correctement.

Cette situation va à l’encontre du droit à une vie digne 
garanti par la Constitution. L’énergie est en effet un besoin 
fondamental.

Cet amendement ajoute un article au projet de loi, qui 
réduira le taux TVA sur l’énergie de 21 % à 6 %. Dans les 
tableaux budgétaires, un crédit variable provenant d’un nou-
veau fonds budgétaire est inséré au sein du SPF Finances. 
Les recettes de ce fonds proviennent de l’impôt des sociétés 
et sont utilisées par le SPF Finances pour couvrir la réduction 
des recettes de l’administration TVA suite à la réduction du 
taux. L’arrêté royal sur les taux de TVA est alors adapté pour 
mettre en œuvre l’objectif du fonds budgétaire de réduire 
la TVA sur l’énergie de 21 % à 6 %. Cette adaptation prend 

3. Het toe te passen btw-tarief voor de uiterlijk op 
31 maart 2020 aangerekende voorschotten is het tarief 
dat van kracht is op het tijdstip van de facturering van 
deze voorschotten, zelfs als deze geheel of gedeeltelijk 
betrekking hebben op de levering van elektriciteit vanaf 
1 april 2020.

Voor de definitieve heffing van de btw op de eindafre-
kening die betrekking heeft op de periode die aanvangt 
vóór en eindigt na het tijdstip van de tariefwijziging op 
1 april 2020, wordt de maatstaf van heffing met betrek-
king tot het volledige verbruik tijdens die periode per 
onderscheiden btw-tarief omgeslagen en dit rekening 
houdend met het verbruik vóór en na het tijdstip van 
de tariefwijziging.

De berekening van het verbruik met het oog op de 
in het tweede lid bedoelde omslag per btw-tarief wordt 
uitgevoerd aan de hand van het in de elektriciteitsmarkt 
vastgelegde verbruiksprofiel dat per kwartier of per uur 
van een volledig jaar het relatieve gebruik weergeeft 
van een bepaald type van klanten.”.

VERANTWOORDING

De jongste jaren is de elektriciteitsfactuur van de Belgische 
gezinnen sterker gestegen dan in de buurlanden. Dit komt 
onder meer door de verhoging van het btw-tarief op de levering 
van elektriciteit tot 21 %.

Het gevolg hiervan is dat momenteel een op vijf gezinnen 
getroffen wordt door energiearmoede en niet over voldoende 
middelen beschikt om zich behoorlijk te verwarmen.

Dit strookt niet met het door de Grondwet gegarandeerde 
recht op een menswaardig bestaan. Energie is immers een 
basisbehoefte.

Dit amendement strekt ertoe een artikel toe te voegen 
aan het wetsontwerp, teneinde het btw-tarief op energie te 
verlagen van 21 % naar 6 %. In de begrotingstabellen wordt 
voorzien in een variabel krediet, afkomstig van een nieuw 
begrotingsfonds dat wordt ingesteld bij de FOD Financiën. 
De ontvangsten van dat fonds komen uit de vennootschaps-
belasting en worden door de FOD Financiën gebruikt om 
de daling van de ontvangsten voor de btw-administratie 
als gevolg van de btw-tariefverlaging te compenseren. Het 
koninklijk besluit met betrekking tot de btw-tarieven zou dus 
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en compte les remarques du Conseil d’État par rapport aux 
différentes propositions de loi concernant la réduction du taux 
TVA sur l’énergie.

Marco VAN HEES (PVDA-PTB)

worden aangepast om het doel van het begrotingsfonds – 
het verlagen van het btw-tarief voor energie van 21 % naar  
6 % – ten uitvoer te leggen. Deze aanpassing houdt rekening 
met de opmerkingen van de Raad van State in verband met 
de verschillende wetsvoorstellen over de vermindering van 
het btw-tarief voor energie.
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N° 26 DE MM. VERMEERSCH ET RAVYTS

A la page 674, division 80  (Stratégie et Appui), 
insérer un programme 06.80.4, intitulé “Fonds 
d’urgence Covid-19, compensation des conséquences 
économiques de la crise du coronavirus”, et inscrire 
un montant de “150 000”dans les colonnes 7 et 8.

JUSTIFICATION

La propagation mondiale du coronavirus impacte lourde-
ment l ’économie mondiale. Selon M.  Danny  Van Assche, 
administrateur délégué d’Unizo, par exemple, ses effets sont 
difficilement prévisibles mais le virus aura certainement de 
lourdes conséquences pour notre économie. Dans un article 
paru dans la presse le 12 mars 2020, M. Van Assche indique 
qu’une dizaine de jours auparavant, à peine un quart des PME 
avait fait état de répercussions sur leur chiffre d’affaires et de 
problèmes logistiques liés au coronavirus tandis que, dans le 
secteur touristique, c’était déjà le cas pour 40 % d’entre elles. 
Il ajoute que, depuis lors, le monde a profondément changé, 
au cours de cette dizaine de jours, et que les problèmes ont 
augmenté dans tous les domaines.

Les organisations patronales réclament aujourd’hui de la 
clarté. Selon M. Pieter Timmermans, administrateur délégué 
de la Fédération des entreprises de Belgique (FEB), les 
entreprises attendent des informations et des décisions 
“univoques”. Il conviendra également d’élaborer des plans 
d’urgence au cas où des secteurs d’importance stratégique 
seraient touchés.

Nous souhaitons donc créer un Fonds d’urgence pour 
pouvoir faire face aux conséquences économiques et sociales 
du coronavirus. Dans un premier temps, le budget prévu à cet 
effet dans les douzièmes provisoires à l’examen s’élèvera à 
150 000 000 d’euros mais ce budget devra être évalué après 
trois mois en fonction de l’évolution future du coronavirus et 
de son incidence précise sur notre économie.

Nr. 26 VAN DE HEREN VERMEERSCH EN RAVYTS

Op blz. 674, sectie (FOD Beleid en Ondersteu-
ning), een programma 06.80.4  invoegen, met als 
opschrift “Noodfonds Covid-19, opvangen van de 
economische gevolgen van de corona-crisis” met een 
bedrag van “150 000” in kolom 7 en 8.

VERANTWOORDING

De wereldwijde verspreiding van het coronavirus hakt 
zwaar in de wereldwijde economie. “De gevolgen zijn voorals-
nog moeilijk voorspelbaar, maar het virus zal onmiskenbaar 
een ingrijpende impact hebben op onze economie”, zegt onder 
meer Unizo-topman Danny Van Assche. “Anderhalve week 
geleden nog maar meldde bijna een kwart van de kmo’s een 
impact op hun omzet en logistieke problemen, ten gevolge 
van het coronavirus. Bij de toeristische sector was dat toen 
al 40 procent. Inmiddels is de wereld ingrijpend gewijzigd in 
die anderhalve week, en we merken op alle vlakken dat de 
problemen toenemen.” Zo zegt Van Assche in de pers van 
12 maart.

Werkgeversorganisaties pleiten intussen voor duidelijkheid. 
Pieter Timmermans, gedelegeerd bestuurder van het Verbond 
van Belgische Ondernemingen (VBO), zegt dat de bedrijven 
“eenduidige” communicatie en beslissingen verwachten. Ook 
is er nood aan noodplannen voor het geval dat strategisch 
belangrijke sectoren getroffen zouden worden.

Indieners wensen dus een Noodfonds in het leven te roe-
pen om de economische en sociale gevolgen van de corona-
virus te kunnen opvangen. In eerste instantie wordt het budget 
hiervoor in deze twaalfden begroot op 150 000 000 euro – een 
budget dat na drie maanden dient geëvalueerd te worden 
naargelang de verdere evolutie van de coronacrisis en haar 
precieze impact op onze economie.

Wouter VERMEERSCH (VB)
Kurt RAVYTS (VB)
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N° 27 DU GOUVERNEMENT 

SECTION 06 - SERVICE PUBLIC FEDERAL 
STRATEGIE ET APPUI

DIVISION 90,  
Crédits provisionnels, p. 674

1 Les provisions
10 Provisions

A l’allocation de base 90  10  01.00.01 – Crédit 
provisionnel destiné à couvrir des frais de justice et 
dédommagements, Cybersécurité, investissements 
en Défense et autres dépenses diverses (art. 2.06.2 
du Budget générale des dépenses):

— Dans la colonne 7 “suppléments/ compensa-
tions”, lire “894 345” au lieu de “-105 655” pour la 
première ligne et “892 850” au lieu de “-107 150” pour 
la deuxième ligne;

— Dans la colonne 8 “Totaux sollicités”, lire 
“1.044.114” au lieu de “44.114” pour la première ligne 
et “1.042.619” au lieu de “42.619” pour la deuxième 
ligne, soit une augmentation de 1 000 000 pour les 
4 montants concernés.

Les totaux pour Ie programme 06.90.1 et pour la 
division organique 06-90, ainsi que les totaux pour Ie 
budget 06 sont augmentés de 1 000 000 également, 
dans les 2 colonnes concernées.

Toutes les modifications précitées sont reprises dans 
Ie tableau ci-annexé.

JUSTIFICATION

Le gouvernement fédéral souhaite augmenter la provision 
interdépartementale de 1 milliard d’euros, afin de pouvoir 
faire face aux dépenses engendrées par la crise du COVID 1.

Le ministre du Budget, 

David CLARINVAL

Nr. 27 VAN DE REGERING

SECTIE 06 FEDERALE OVERHEIDSDIENST  
BELEID EN ONDERSTEUNING

AFDELING 90 –  
Interdepartementale provisies, blz. 674

1 Provisies
10 Provisies

Bij de basisallocatie 90 10 01.00.01 – Provisioneel 
krediet bestemd tot het dekken van gerechtskosten 
en schadevergoedingen, achterstallige premies 
voor competentieontwikkeling, cybersecurity, in-
vesteringen in Defensie en andere diverse uitgaven 
(art. 2.06.2 van de Algemene uitgavenbegroting):

— in kolom 7, “supplementen/ compensaties”, 
“894 345”  lezen in plaats van “-105 655”  voor de 
eerste lijn en “892 850” in plaats van “-107 150” voor 
de tweede lijn;

—  in kolom 8  “Aangevraagde totalen”, 
“1 044 114” lezen in plaats van “44 114” voor de eer-
ste lijn en “1 042 619” in plaats van “42 619” voor de 
tweede lijn, wat een verhoging van 1 000 000 van de 
vier betrokken bedragen betekent.

De totalen voor het programma 06.90.1 en voor de or-
ganisatieafdeling 06-90, evenals de totalen voor de be-
groting 06 worden eveneens verhoogd met 1 000 000. 
voor de 2 betrokken kolommen.

Alle voornoemde wijzigingen zijn vervat in de hier-
bijgevoegde tabel.

VERANTWOORDING

De federale regering wenst de interdepartementale provisie 
met 1 miljard euro te verhogen om het hoofd te bieden aan 
de uitgaven

De minister van Begroting,

David CLARINVAL
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Imprimerie centrale – Centrale drukkerij


